
عملکردساداتینژاد،تحولیابحرانسازی!؟
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حامد بنائی، راه مردم، ســال گذشته چند تولیدکننده، از هزینه های 
سرسام آوری که فروشگاه های زنجیره ای از آن ها دریافت می کنند،   انتقاد 
کردند. تا جایی که طبق گفته برخی از آنها، فقط می توانند ۴۰ درصد از 

قیمت درج شده روی کالا را از فروشگاه ها دریافت کنند...

کارشناس امور بانکی گفت: تسریع در سیستم پرداخت ها، کاهش هزینه 
های جانبی خدمات رســانی و جلوگیری از بروز برخی جرایم از مزایای 
تجمیع کارت های بانکی است.تجمیع کارت های بانکی موضوعی که چند 

سالی است مطرح می شود و نهادها و دستگاه های ...

تقریباً تمام اساتید قرآنی کشور و عموم قاریان و حافظان قرآن مرحوم استاد 
محمد رضا شــهیدی را دیده اند و می شناسند و از ایشان خاطره دارند و 
بسیار کم می شود که استادی اینچنین گسترده، طیف وسیعی از آحاد 

جامعه قرآنی را تحت پوشش خود داشته باشد...

اعلام برخی واردکنندگان و البته تائید مسئولان مربوطه از به سرقت رفتن 
قطعات خودروهای وارداتی که در گمرک و بنادر قرار دارد، حکایت دارد؛ 
آن طور که مدیر عامل سازمان اموال تملیکی گفته اکنون تعداد زیادی 

خودروی وارداتی دپو شده وجود دارد که بسیاری...

فروشگاههایزنجیرهای
قُلدُرشدند!

کارتهایبانکی
دردسرساز

پیشرفتهاینسبی
درمذاکراتوینحاصلشدهاست

استادشهیدی،بمنزله
صدهاکتاببود!

امارات یک  درهمسه شنبه 25  مرداد 1401 سال نوزدهم 8 صفحه / قیمت 5000 تومان شماره:4510
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تجمیعکارتهاچهزمانیانجاممیشود؟

کنعانی:

هزینه های درمان ،کمرشکن است
رییس کل سازمان نظام پزشکی:

رییس کل ســازمان نظام پزشکی با اشاره به دستاوردها و پیشرفت های حوزه پزشکی کشور و با بیان اینکه دیگر نیازی به اعزام هیچ بیماری به خارج از کشور نداریم، گفت: اما پایاپای این رشد، موضوع تامین 
هزینه های درمان برای مردم رشــد نکرده اســت و دغدغه تامین هزینه برای مثلا یک عمل جراحی برای برخی کمرشکن است. دکتر محمد رئیس زاده در آیین رونمایی از طرح بیمه تکمیلی خادمان سلامت که 
در محل ســازمان نظام پزشکی برگزار شد، گفت: در این شرایط کشور رسیدگی به امور معیشــتی مردم در حوزه های مختلف از اولویت های ما است که موضوع درمان بخش بسیار مهمی از آن است. این یعنی 

مردم مطمئن باشــند اگر بیمار شوند می توانند خدمات مناســب بدون دغدغه هزینه مالی دریافت کنند.وی افزود: جامعه پزشکی بویژه پس از انقلاب اسلامی به...

روزنـــامـه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی، ورزشی

اله
رمق

س
جشنوارهمنافتخارمیکنم،پلیبیننسلجوانوپیشکسوتانارتش!

پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش گنجینه ارزشمندی هستند که هرکدام می توانند درس ها و ارزش های 
ناب دوران دفاع مقدس را به نسل جوان جامعه انتقال دهند، شاید نکته قابل تأمل مغفول ماندن یاد و خاطره این 
عزیزان در طی این سالها باشد اما جوانان جامعه کشور همواره قدران فداکاری های این پیشکسوتان از طریق 
حمایت از جشنواره من افتخار می کنم بوده اند.در همین راستا از مهمترین اهداف این جشنواره تحکیم ارتباط 
بین نســل جوان جامعه و پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش است تا ارزش های آن گنجینه به نسل جوان 
انتقال یابد.شایان به ذکر است جشنواره من افتخار می کنم درواقع پلی بین نسل جوان و پیشکسوتان دوران دفاع 
مقدس ارتش است چراکه این جشنواره ابعاد مختلف دوران دفاع مقدس را با تأسی از فرزندان، نوادگان و بستگان 

به بهترین شکل ممکن برای نسل جوان جامعه که آن دوران را تجربه نکرده اند ترسیم و تبیین خواهد کرد.

پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش گنجینه ارزشمندی هستند که هرکدام می توانند درس ها و ارزش های 
ناب دوران دفاع مقدس را به نسل جوان جامعه انتقال دهند، شاید نکته قابل تأمل مغفول ماندن یاد و خاطره این 
عزیزان در طی این سالها باشد اما جوانان جامعه کشور همواره قدران فداکاری های این پیشکسوتان از طریق 
حمایت از جشنواره من افتخار می کنم بوده اند.در همین راستا از مهمترین اهداف این جشنواره تحکیم ارتباط 
بین نســل جوان جامعه و پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش است تا ارزش های آن گنجینه به نسل جوان 
انتقال یابد.شایان به ذکر است جشنواره من افتخار می کنم درواقع پلی بین نسل جوان و پیشکسوتان دوران دفاع 
مقدس ارتش است چراکه این جشنواره ابعاد مختلف دوران دفاع مقدس را با تأسی از فرزندان، نوادگان و بستگان 

به بهترین شکل ممکن برای نسل جوان جامعه که آن دوران را تجربه نکرده اند ترسیم و تبیین خواهد کرد.

پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش گنجینه ارزشمندی هستند که هرکدام می توانند درس ها و ارزش های 
ناب دوران دفاع مقدس را به نسل جوان جامعه انتقال دهند، شاید نکته قابل تأمل مغفول ماندن یاد و خاطره این 
عزیزان در طی این سالها باشد اما جوانان جامعه کشور همواره قدران فداکاری های این پیشکسوتان از طریق 
حمایت از جشنواره من افتخار می کنم بوده اند.در همین راستا از مهمترین اهداف این جشنواره تحکیم ارتباط 
بین نســل جوان جامعه و پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش است تا ارزش های آن گنجینه به نسل جوان 
انتقال یابد.شایان به ذکر است جشنواره من افتخار می کنم درواقع پلی بین نسل جوان و پیشکسوتان دوران دفاع 
مقدس ارتش است چراکه این جشنواره ابعاد مختلف دوران دفاع مقدس را با تأسی از فرزندان، نوادگان و بستگان 

به بهترین شکل ممکن برای نسل جوان جامعه که آن دوران را تجربه نکرده اند ترسیم و تبیین خواهد کرد.

پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش گنجینه ارزشمندی هستند که هرکدام می توانند درس ها و ارزش های 
ناب دوران دفاع مقدس را به نسل جوان جامعه انتقال دهند، شاید نکته قابل تأمل مغفول ماندن یاد و خاطره این 
عزیزان در طی این سالها باشد اما جوانان جامعه کشور همواره قدران فداکاری های این پیشکسوتان از طریق 
حمایت از جشنواره من افتخار می کنم بوده اند.در همین راستا از مهمترین اهداف این جشنواره تحکیم ارتباط 
بین نســل جوان جامعه و پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش است تا ارزش های آن گنجینه به نسل جوان 
انتقال یابد.شایان به ذکر است جشنواره من افتخار می کنم درواقع پلی بین نسل جوان و پیشکسوتان دوران دفاع 
مقدس ارتش است چراکه این جشنواره ابعاد مختلف دوران دفاع مقدس را با تأسی از فرزندان، نوادگان و بستگان 

به بهترین شکل ممکن برای نسل جوان جامعه که آن دوران را تجربه نکرده اند ترسیم و تبیین خواهد کرد.

آگهي  مناقصه عمومي - دو مرحله اي همراه با ارزیابی کیفی  
شماره 1401/1-13

بشماره ثبت سامانه تدارکات دولت » ستاد« : ۲001001۲۲4000018

روابط عمومي  شرکت برق منطقه اي مازندران و گلستان

ت دوم
نوب

شرکت برق منطقه اي مازندران  در نظر دارد خرید2 دستگاه ترانس قدرت 400/63 کیلو ولت MVA 200 به 
همراه ترانس زمین و مصرف داخلی )کمپكت( و روغن ترانس ) بعنوان یدکی ( و دستگاه OLGM و 6 دستگاه رله 
فشارشكن بعنوان یدکی در پست گرگان برابر شرایط ذیل و بشرح مشخصات و اطلاعات مندرج در اسناد مناقصه 
به  مناقصه گر واجد شرایط واگذار نماید.لازم به ذکر است کلیه فرآیندهاي برگزاري مناقصه ازدریافت اسناد تا 
ارائه پیشنهاد و همچنین گشایش پاکات ، مطابق فرآیند تعربف شده در بستر سامانه تدارکات الكترونیك دولت 

به آدرس  www.setadiran.ir  انجام خواهد شد.

به پیشنهادهای فاقد سپرده ، سپرده های مخدوش ، سپرده های کمتر از میزان مقرر، چك شخصی و نظایرآن که 
مغایر با آیین نامه مذکورباشد، ترتیب اثر داده نخواهد شد.

همچنین به  پیشنهادهاي فاقد امضاء ، مشروط ، مخدوش و پیشنهاداتي که بعد از موعد مقرر در اسناد واصل شوند 
مطلقآ ترتیب  اثر داده نخواهد شد. سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج میباشد.

مراتب در سایت معاملات توانیر به آدرس https://wamp.tavanir.org.ir/tender/main.صرفا جهت اطلاع 
رساني درج گردیده است

نوبت اول 1401/5/24 ، نوبت دوم 1401/5/25

شرکت برق منطقه ای مازندران   وگلستان

1- ارائه گواهی معتبر بابت مجوز تولید/ساخت/واردات / نمایندگي مجاز محصول مورد پیشنهاد.الزامات مورد نیاز
2- ارائه اسناد وگواهینامه هاي معتبردرخصوص استانداردهاي تولید و گواهي مطابقت با استاندارد 

از شرکت توانیر 

ضمانتنامه   مبلغ 
فرآیند  در  )شرکت 

ارجاع کار(

یازده میلیون و چهارصد هزار  و  نه میلیارد و هشتصد  و  29/811/400/000 ریال معادل » بیست 
ریال تمام«

ضمانتنامه   نوع 
فرآیند  در  )شرکت 

ارجاع کار( 

تضمین هاي معتبر )شامل فیش واریزی )وجه نقد( ،ضمانتنامه بانكي،....( مطابق آیین نامه تضامین 
دولتي مصوبه هیأت وزیران بشماره 123402/ت50659 هـ  مورخ 1394/9/22 و  اصلاحیه هاي بعدي 

آن )مندرج در اسناد مناقصه(.

و  دریافت  محل 
ارسال اسناد:

www.setadiran.ir سامانه -تدارکات الكترونیك دولت )ستاد(- به آدرس

دریافت  زمان 
اسناد:

از ساعت 09:00 روز پنجشنبه مورخ 1401/05/27  الي ساعت 19:00 روز  دوشنبه مورخ 1401/05/31.

ارسال  مهلت 
پیشنهاد

تا ساعت 15:35روز چهارشنبه مورخ 1401/06/16.

گشایش  زمان 
پاکات:

ساعت 08:30 صبح روز یكشنبه مورخ 1401/06/20.

1/190/570/000/000 ریال معادل » یك هزار و یكصد و نود میلیارد و پانصد و هفتاد میلیون ریال قیمت پایه مناقصه:
تمام « مطابق فهرست بهاء سال 1401.

تراکمفروشیتراکمفروشیخطقـرمزماخطقـرمزماوو
ممنـــــــــوعاستممنـــــــــوعاست!!

درگفتوگووبررسیاختصاصیدرگفتوگووبررسیاختصاصی»راهمردم«بابازاکانیشهردارپایتختعنوانشد:زاکانیشهردارپایتختعنوانشد:



سیاسی، اجتماعیسیاسی، اجتماعی

 آیا رییس جمهوری با کلنگ زنی یک پروژه 
در هفته دولت، موافقت خواهد کرد؟

 الهه موســوی: نابودی نزدیک به 12 هزار اصله درخت جنگلی، تخریب و جابه جایی حدود 2۰۰ هزار 
تنُ خاک ارزشــمند و از بین رفتن ۴6 هکتار زمین کشــاورزی، کمترین پیامد ساخت »سد سجارود« 
در اســتان مازندران است؛ سدی که به نام شرب مردم و البته به کام »مافیای آب« قرار است در هفته 

دولت کلنگ زنی شود.

سرقت از خودروهای وارداتی در گمرک و بنادر!
اعلام برخی واردکنندگان و البته تائید مسئولان مربوطه از به سرقت رفتن قطعات خودروهای وارداتی 
که در گمرک و بنادر قرار دارد، حکایت دارد؛ آن طور که مدیر عامل سازمان اموال تملیکی گفته اکنون 

تعداد زیادی خودروی وارداتی دپو شده وجود دارد که بسیاری از قطعات آنها به سرقت رفته است.
 چندی پیش و در جریان امحای فنی ســه دســتگاه خودروی آمریکایی که در اختیار ســازمان اموال 
تملیکی قرار داشــت، مدیرعامل این سازمان در بخشــی از اظهاراتش در مورد چرایی عدم بازصادرات 
این خودروها به موضوع قابل تاملی اشــاره کرد و گفت که برخی قطعات  آنها در این ســال ها به سرقت 
رفته و یا در هنگام جابجایی آسیب دیده است.واردات خودرو از سال 1۳۹۷ ممنوع است ولی همچنان 
چند هزار خودرو که قبل ممنوعیت وارد شــده، در گمرک و بنادر بلاتکلیف باقی مانده اســت، در این 
بین ممکن است خودروهایی برای مصارف خاص وارد کشور شود. این در حالی است که جریان سرقت 
از خودروهــای وارداتی در مبادی ورودی، از برخی وارکنندگان نیز مورد بررســی قرار گرفت و عنوان 
شــد که پیش آمده، خودرویی وارد گمرک شــده بود و در فاصله ترخیص، برخی قطعات جانبی آن به 

سرقت رفته است.

قطعات خودروهای موجود در بندر انزلی به سرقت رفته است
این موضوع از مسئولان مربوطه نیز پیگیری شد و در همین رابطه اجتهادی- مدیرعامل سازمان اموال 
تملیکی ضمن تائید این جریان به ایســنا، گفت: یکی از دغدغه های فعلی ســازمان اموال تملیکی این 
اســت که در حال حاضر تعداد زیــادی خودرو در بندر انزلی قرار دارد که بســیاری از قطعات آنها در 
ســال های گذشته به سرقت رفته است. اینکه در محوطه سازمان منطقه آزاد انزلی است و یا گمرک را 
مطمئن نیســتم ولی مسئولیت بر عهده نهاد و یا سازمانی است که خودروها در محوطه آن پارک شده 

و در اختیار دارد.

اموال تملیکی: مسئولیت بر عهده مرجع نگهدارنده است و باید شکایت شود
وی در این رابطه توضیحات بیشــتری ارائه کرد و افزود: مسئولیت چنین سرقت هایی بنا به اینکه کالا 
در اختیار کدام ســازمان برای نگهداری قرار گرفته، متفاوت اســت، زمانی کالا در اختیار بندر، شرکت 
انبارهایی عمومی و یا در اختیار گمرک و اموال تملیکی است که طبیعتا مسئولیت حفاظت نیز بر عهده 
همان سازمان خواهد بود.این مقام مسئول در سازمان اموال تملیکی در مورد اینکه در سرقت هایی که 
از کالا در مبادی ورودی صورت می گیرد، آیا ســازمانی علیه دیگری اعلام جرم خواهد کرد و یا صاحب 
کالا باید اقدام به شــکایت کند؟ گفت: اگر کالا قاچاق باشــد و رای قطعی به نفع دولت صادر شود که 
صاحب آن دولت اســت؛ اگر رای برائت باشد که به صاحب کالا استرداد می شود. همچنین کالا ممکن 
اســت امانی باشد، بر این اساس اگر شرایط نگهداری نامناسب باعث ضرر شده باشد، قابل جبران است. 
ما به عنوان نماینده دولت مکلف هســتیم علیه اشــخاصی که به اموال دولت و یا اموال امانی مردم در 
انبارها آســیبی وارد کرده اند و یا به جهت عدم  توجه مســئولان مربوطه و عدم حفاظت لازم، آسیبی 

وارده شده باشد، شکایت کنیم تا مورد رسیدگی قرار گیرد.

گمرک: اگر کالا بدون تشریفات گمرکی خارج شود قاچاق است
اما موضوع سرقت و آسیب کالای وارداتی از گمرک نیز مورد سوال قرار گرفت و در این باره خدرویسی-
مدیرکل دفتر بازرســی گمرک ایران- به ایســنا گفت که اگر کالایی در محوطه اماکن گمرکی باشد و 
بدون تشریفات گمرکی، خارجی شود که قطعا شامل مقررات قاچاق است و در مورد سرقت و خسارت 

کالا نیز قانون شرایط را مشخص کرده است.

در مورد اعلام جرم اختلاف نظر است ولی در نهایت باید به مرجع قضایی اعلام شود
مدیرکل دفتر بازرسی گمرک ایران با اشاره به اینکه اغلب خودروهای دپو شده در اختیار سازمان اموال 
تملیکی قرار دارد، اما اگر در اماکن گمرکی هم باشــد، گمرک انبارداری  نمی کند و آن را واگذار کرده 
اســت، یادآور شد: بر اساس ماده ۷2 قانون آئین دادرسی کیفری، هر گاه یکی از جرایم در حوزه کاری 
مدیر دولتی اتفاق افتد، مثلا  در حوزه بازرســی گمرک باشــد، باید اعلام جرم کنیم؛ اما در بحث اعلام 
جرم نیز اختلاف نظر وجود دارد و برخی معتقدند اگر شــخص حقیقی دچار خســارت شــود می تواند 
شــکایت کند ولی ســازمان دولتی باید به مرجع قضایی، گزارش کند. بنابراین در مورد اقلام در اختیار 
ســازمان اموال تملیکی، تکلیف آن مشخص است ولی در اماکن گمرکی نیز باید مرجع تحویل گیرنده 
پاســخگو باشد و گزارش جرم را به مرجع قضایی اعلام کند. اگر هم به گمرک اعلام شود، این سازمان 

گزارش را به مرجع قضایی منعکس خواهد کرد.

کارت های بانکی دردسرساز؛ تجمیع کارت ها چه زمانی انجام می شود؟
کارشــناس امور بانکی گفت: تسریع در سیستم پرداخت ها، کاهش هزینه های جانبی خدمات رسانی 
و جلوگیــری از بروز برخی جرایم از مزایای تجمیع کارت های بانکی اســت.تجمیع کارت های بانکی 
موضوعی که چند سالی است مطرح می شود و نهادها و دستگاه های مختلف که شاهد بروز جرایم به 

دلیل تعدد کارت های بانکی هستند بر این تجمع تاکید بسیار دارند .
آقــای محرمیــان در این خصوص می گوید: بروز برخی تخلفات و سوءاســتفاده ها از کارت های بانکی، 
پیشــنهاد هایی را مبنی بر تجمیع همه کارت های بانکی در یک کارت یا ادغام کارت های بانکی با سایر 
کارت های شــهروندی مانند کارت ملی و... در سطح رســانه ها و از سوی بعضی مراجع قانونی درگیر با 

پیامد های تخلفات در این حوزه به دنبال داشته است.
او گفت :بانک مرکزی ضمن استقبال از همفکری در این باره و استفاده از نظرات کارشناسان این بخش، 
تأکید دارد در انتخاب شیوه های جلوگیری یا کاستن از زمینه های سوءاستفاده از همه ابزار های بانکی و 
پرداخت الکترونیکی، جنبه های مختلف اعم از فنی و قانونی مورد توجه قرار داشته باشد تا راه حل های 

پیشنهادی باعث بروز مشکلات بزرگتر نشود.
محرمیان گفت:تجمیع کارت های بانکی چه به صورت درون شــبکه ای و چه به صورت تجمیع با ســایر 
کارت های شــهروندی در کنار مزایای محتمل، مشــکلات و پیچیدگی های فراوانی نیز به دنبال خواهد 
داشت که برای پرهیز از دچار شدن به آن ها نیازمند مقدمات قانونی و هماهنگی های فرابخشی هستیم.
فرمانده انتظامی تهران بزرگ از جمله افرادی اســت که برای جلو گیری از بروز برخی جرایم بر تجمع 
کارت های بانکی  تاکید دارد. ســردار حســین رحیمی معتقد است که نظام بانکی و صدور کارت های 
بانکی باید به سمت وســویی برود که در نهایت هرفردی بتواند با کارت ملی خود به عنوان کارت بانکی 
خرید کند.او گفت : انتقادهایی از تعدد کارت های بانکی که در دست مردم است وجود دارد این موضوع 
منجر به افزایش ریسک وقوع جرم می شود. گاهی افراد سودجو از شهروندان می خواهند که کارت بانکی 

را که هیچ استفاده ای از آن ندارند به آنها اجاره دهند و مشکلات بعدی به وجود می آید.
برای روشن تر شدن مزیت های تجمع کارت های بانکی و راهکار در این خصوص آقای حسن گلمرادی 

کارشناس امور بانکی مواردی را به باشگاه خبرنگاران جوان بیان کرد.
آقای حســن گلمرادی :  تعدد کارت های بانکی که بعضا علاوه بر نوع بانک برای حســاب های مختلف 
نیز متفاوت اســت شهروندان عادی  را با مشکلاتی مواجه کرده است . تجمیع  کارت های بانکی  ابتدا 
در سطح حساب های بانک ها و سپس در سطح کلیه بانک ها می تواند مزایای زیادی برای شهروندان 
داشته باشد. تسهیل و تسریع در سیستم پرداخت ها ،کاهش هزینه های جانبی خدمات رسانی از جمله 

هزینه نیروی انسانی ، شفافیت و جلوگیری از بروز برخی جرایم می تواند از مزایای این طرح باشد.

 ناصــر کنعانی در نشســت خبری مشــترک با 
خبرنــگاران ضمــن تســلیت ایام مــاه محرم و 
همچنیــن تبریــک روز خبرنــگار، اظهــار کرد: 
روز هفدهــم مردادماه روز خبر و اطلاع رســانی 
نامگذاری شده است که روز تلخی بود و در تاریخ 
انقلاب اسلامی ما از این جهت که با کمال تأسف 
در روز هفدهم مرداد 2۴ ســال پیش در بحبوحه 
تحــولات ناگوار داخلی افغانســتان و در پی ورود 
نیروهای طالبان به شــهر مزارشــریف متأسفانه 
برخلاف همه تعهدات قانونی، اخلاقی، انســانی و 
نمایندگی  بین المللی  معاهدات  و  کنوانســیون ها 
جمهوری اســلامی در مزارشریف مورد حمله قرار 
گرفــت و در این حملــه ناجوانمردانه تعدادی از 
دیپلمات های جمهوری اســلامی ایران به همراه 
خبرنگار شهید ما، شــهید صارمی در خون خود 
غلتیدند و به رحمت ایزدی پیوستند که نام و یاد 

ایشان را گرامی می داریم.
ســخنگوی وزارت امور خارجه گفت: ما به آن ها 
ادای احترام می کنیــم به دلیل زحماتی که برای 
کشور ملت و برای ملت برادر و دوست و همسایه 
ما افغانستان کشیدند. من این روز را که به نام روز 
خبرنگار نامگذاری شــده به شما عزیزان تبریک و 
تهنیت عرض می کنم و ارج می نهیم زحمات شما 
را در حوزه رســانه و اطلاع رسانی حقیقت امر این 
اســت که نقش شما نقش بســیار مهم و اثرگذار 
و بی بدیلی در عصر روشــنگری و در عرصه ایجاد 
تعامل ســازنده میان ملت هــا و همچنین ارتباط 
تنگاتنگ و نزدیک میان دولت ها و ملت ها اســت. 
اطلاع رسانی نقش حائز اهمیتی است و نقش شما 
تجســم امانت، مسئولیت و تعهد و وظیفه و انجام 
وظیفه برای وجدان های بیدار جامعه بشری است 
به نوبه خودم به عنوان همکار کوچک این جمع از 

شما سپاسگزاری می کنم.
وی در پاســخ به سوالی در مورد مذاکرات ایران و 
1+۴ و اینکه آیا قرار اســت توافقی صورت بگیرد، 
گفت: ما در روندی قــرار داریم که گفت وگوهای 
تیم مذاکــره کننده برای رفــع تحریم های ایران 
اســت. ما در ادامه گفت وگوهایی که هم سابقا در 
وین و بعد در دوحه انجام شده بود نشست دیگری 
را در وین داشــتیم که در استمرار گفت وگوهای 
گذشــته و به ویژه گفت وگوهای دوحه بود. مطلع 
هســتید که تیم مذاکره کننده برای رســیدن به 

توافقی پایدار و خوب شرکت کردند تا تحریم های 
ظالمانه علیه ایران لغو شود. گفت وگوهای سنگین 
و قابل پیشرفتی داشــتیم و پیشرفت های نسبی 

داشتیم و حرکت رو به جلو بوده است.
کنعانــی با بیــان اینکه در برخــی از موضوعات 
بخشــی از انتظارات ما تأمین شــده است، تاکید 
کرد: پیشرفت های نسبی حاصل شده است اما این 
پیشرفت ها به صورت کامل تأمین کننده مطالبات 
قانونی ایران نبوده اســت و انتظــارات دیگری از 
طرف مقابل داریم و معتقد هســتیم که باید تمام 
منافع ایران تأمین شود. گفت وگوهای تکمیلی در 
پایتخت ها در حال انجام شــدن است و قرار است 

نظرات تکمیلی به طرح نهایی بورل ارائه شود.
وی تصریح کرد: مشــورت ها در عالی ترین سطوح 
در تهران انجام شــد و در حال انجام است. ما به 
توافق نزدیک هستیم اما مشروط به اینکه خطوط 
قرمز ایــران رعایت و منافع اصلی کشــور تأمین 

شود.

 طبیعت مذاکرات اقتضا می کند 
جزئیات در حوزه رسانه مطرح نشود

وی درباره توافق برجام گفت: جمهوری اســلامی 
ایــران بر مبنــای توافق برجام معتقد اســت که 
تمامــی منافع جمهوری اســلامی منطبق بر آن 
چیزی اســت که در توافق برجام در 2۰1۵ امضا 
شــده باید لحاظ شود و مورد تضمین قرار بگیرد. 
توافــق دو طرف دارد. این امکان پذیر نیســت که 
یک طرف متعهد و ملتزم به توافق باشد و تعهدات 
خود اجرا کند و طرف دیگر از اجرای تعهدات خود 

سرپیچی کند.
کنعانی تاکید کرد: انتظارات و توقعات و خواسته 
های جمهــوری اســلامی ایران کاملًا مشــخص 
اســت قانونی و در چارچوب برجام اســت طرف 
مقابل جزئیــات را می داند و به طور طبیعی روند 
مذاکرات، محرمانه است و طبیعت مذاکرات اقتضا 
می کند جزئیات در حوزه رسانه مطرح نشود و باید 

در مکانیزم مذاکراتی خود پیش برود.
ســخنگوی وزارت امور خارجه خاطرنشــان کرد: 
نکته اساسی این است که جمهوری اسلامی ایران 
بر مبنای سیاســت ملی و مرکــزی آمادگی دارد 
در شــرایطی که منافع جمهوری اســلامی ایران 

تضمین شود، نگرانی های جمهوری اسلامی ایران 
برطرف شود و تضمین شــود که خروج یکجانبه 
و غیرمســئولانه از توافق مجــدداً رخ نمی دهد، 
آمادگی دارد بــه توافق برگــردد و در چارچوب 

منافع مشترک توافق را اجرا کند.
کنعانی دربــاره متن نهایی برجام گفت: از نظر ما 
متن نهایی زمانی نهایی است که منافع، مصالح و 
انتظارات قانونی و به حق جمهوری اسلامی ایران 
در آن رعایت شده باشد و خطوط قرمز ما تضمین 
شده باشــد و مشــخصاً منافع اقتصادی ناشی از 
برجام برای دولت و ملت جمهوری اسلامی ایران 
تأمین شــود.درباره اعلام بی خبــری نمایندگان 
مجلــس از جزئیات مذاکرات گفــت: تعامل میان 
دولت و مجلس تعامل کاملًا ســازنده و مبتنی و 
ساز و کارهای داخلی و ملی است و خللی در این 

زمینه وجود ندارد.
وی دربــاره جایگزینــی ایــران در زمینه بحران 
انــرژی در بازارهای اروپا بعــد از جنگ اوکراین 
تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران این ظرفیت 
را دارد که در ســایه بحران انــرژی که در جهان 
شکل گرفته است ناشــی از جنگ اوکراین بتواند 
بخشــی از نیازهای حیاتی و اساسی جهان را در 
حوزه انرژی بر مبنای شــرایط موجود و حتی در 
ســایه تحریم تأمین کند.سخنگوی وزارت خارجه 
خاطرنشــان کرد: همکاری ها و معاملات و نفتی 
ایران با طرف های مختلــف در حوزه منطقه ای و 
بین المللی ادامه دارد. لغــو تحریم های ظالمانه و 
یکجانبه می تواند کمک کنــد به اینکه جمهوری 
اســلامی ایران بیش از گذشــته در تأمین انرژی 

مایحتــاج دنیا نقش جدی تر ایفا کند این بســته 
به همت و اراده طرف هــای گفت وگو در برجام و 

مشخصاً دولت آمریکا است.
کنعانی تصریح کــرد: ما معتقدیم لغو تحریم های 
ظالمانــه نه تنها به نفع دولــت و ملت ایران بلکه 
بــه نفع منطقه و اقتصاد جهانی و در حوزه تأمین 
انرژی در راســتای منافع کشورهای اروپایی است 
امیدواریم این حکمت و درایت در طرف دیگر هم 
باشد.وی در خصوص فروش دلاری بلیت هواپیما 
به اتباع خارجی، گفت: وزارت امور خارجه موضوع 
فروش بلیت ها را پیگیری کرد و هتوصیه های لازم 
را در ایــن ارتباط ارائه کرد اما نتایج حاصله را در 
حال حاضر نمی توانم بیان کنم، باید سوال کنم و 

دقیق اطلاع بدهم.
کنعانی درباره سفر معاون وزیر خارجه به افغانستان 
گفت: سفر معاون کنسولی وزارت امور خارجه به 
افغانستان و کابل با اهداف مختلفی صورت گرفته 
با توجه به مســئولیت ایشــان مهمترین موضوع 
بازدید از نمایندگی های جمهوری اسلامی ایران در 
افغانستان و همچنین رسیدگی به امور کنسولی، 
امور اداری و امــور حفاظتــی نمایندگی های ما 
اســت که در پرتوی شــرایط داخلی افغانســتان 
بــرای ما حائز اهمیت اســت.وی ادامه داد: دیدار 
با مقامات مســئول و ذی ربط افغانستان در حوزه 
امور کنســولی و هماهنگی بیشــتر جهت نحوه 
ارائه خدمات کنســولی به شهروندان افغانستانی، 
تســهیل روند صدور روادید بر مبنای اینکه مانع 
ورود شــهروندان افغانستانی به صورت غیرقانونی 

به داخل جمهوری اسلامی باشیم.

معاون صنایع حمــل و نقل وزارت صنعت، 
معدن و تجارت گفت: ســند تحول صنعت 

خودرو منتشر شده است.
منوچهر منطقی در مراسم رونمایی از پوستر 
نمایشگاه برنامه تحولی صنعت خودرو که با 
حضور ســخنگوی دولــت و مدیران روابط 
عمومی وزارت صمت برگزار شــد گفت: از 
تیرماه امســال تا تیرمــاه 1۴۰۳تلاش می 
کنیم تا در راســتای طراحــی محصولات 
جدید گام بر داریم چرا که توانمندی خوبی 

نیز در این زمینه وجود دارد.
منوچهر منطقــی گفت: اگــر چه صنعت 
خودرو یک صنعت ۵۰ ســاله است، اما در 
حقیقت در 26 ســال اخیر توســعه یافته 
است چرا که این صنعت تا پیش از انقلاب 
مونتاژکار پیکان بود و در دهه 6۰ به دلیل 
جنگ تحمیلی با توقف همراه شــده بود تا 
اینکه در سال ۷۴ نژادحسینیان وزیر وقت 
صنایع سند 1۰ ساله این صنعت را با هدف 

خودکفایی کامل پیکان رونمایی کرد.
وی افــزود: برای بلــوغ اقتصادی و فناوری 
صنعت خودرو، ســه فاز شــامل تسلط بر 

فرآیندهای تولید و قطعه سازی، نوآوری در 
اجزا و قطعات و نوآوری در طراحی محصول 

نیاز است.
منطقی گفت: از ســال ۷۴ تاکنون این سه 
فاز و مرحله به طور نســبی طی شــده، اما 
رفت و برگشــت ها و نوســان هایی وجود 
داشته اســت و امروز به دنبال تثبیت آنچه 
در این صنعــت داریم، و ایجــاد آنچه که 
نداریم هســتیم و در این راستا سند تحول 
صنعت خودرو منتشر شده و در معرض نقد 

قرار خواهد گرفت.

منطقی ادامه داد: ظرفیت تولید سالانه سه 
میلیون دستگاه خودرو در کشور وجود دارد 
که با رســیدن به حداکثــر ظرفیت تولید، 
هزینه های ســربار و در نتیجه قیمت تمام 
شــده خودرو را کاهش خواهــد داد؛ زمان 
بندی این مرحله از مهــر 1۴۰۰ تا تیرماه 
امســال بوده که به طور نسبی به این هدف 

دست یافتیم.
نطقــی خاطرنشــان کرد: امــروز علاوه بر 
شــرکت های بزرگ خودروســازی، شرکت 
هــای خصوصی نیز تمایل به تحقق ســند 

تحــول خــودرو دارنــد، به طــوری که در 
نمایشگاه یاد شده به موازات چهار پلتفرمی 
که از ســوی ایران خودرو و ســایپا عرضه 
خواهد شــد، ســه پلتفرم از ســوی بخش 

خصوصی در معرض دید قرار می گیرد.
وی صنعت خودرو را بالاترین صنعت کشور 
از نظر خلق ارزش افزوده و اشتغال برشمرد.
معاون حمل و نقل وزارت صمت همچنین 
با اشــاره به اتفاقاتی کــه در عرصه جهانی 
در بخــش خــودرو در حال حادث شــدن 
اســت، گفت: این تحولات بــر چهار محور 
اتصال پذیــری، خودروهای  برقی ســازی، 
خودران و خودروهای اشــتراکی اســت تا 
بهــره وری را افزایش داده و حداکثر رفاه را 
برای سرنشینان خودرو به ارمغان بیاورد که 
اینها دستاوردهایســت که در این دوره از 

نمایشگاه به آنها پرداخته می شود.
گفتنی است نمایشگاه برنامه تحولی صنعت 
خودرو از ســوم تا هفتم شهریور در فضایی 
به وسعت 1۴ هزار متر مربع در محل دائمی 
نمایشــگاه بین المللی تهران برگزار خواهد 

شد.

بــا توجه به بروز شــدن روند متروکه 
شدن کالا در گمرک رجایی، سازمان 
اموال تملیکی از هر کالایی که متروکه 
می شــود و صاحب کالا قصد بازگشت 
آن بــه گمــرک را دارد 2.۵ درصــد 
کارمزد دریافــت می کند در حالی که 
هیچ گونه اقــدام به خصوصی در این 
مورد انجام نشده است.در حال حاضر 
روند متروکه شــدن کالاها در گمرک 
به روز شــده اســت چرا کــه تمامی 
پرونده های مربوط به ســال های قبل 
در اواخر ســال گذشــته بررسی شد. 
اما زمان ترخیــص کالاها حتی برای 
شــرکت های دولتــی مانند شــرکت 
بازرگانی دولتی حداقل چهار ماه طول 
می کشد. این در حالی است که زمان 
متروکه شــدن دو ماه اســت و هیچ 
هماهنگــی با شــرایط فعلی ترخیص 
نتیجه تمامی کالاها متروکه  ندارد.در 
خواهد شــد، به این معنا که اســناد 
هــر کالای وارداتی یک بــار به اموال 
تملیکی داده می شــود. اموال تملیکی 

نیز پس از دریافت اظهارنامه کالاها را 
از بنادر خارج نمی کند. در این شرایط 
وقتی صاحب کالا برای ترخیص کالای 
خود مراجعه می کند متوجه می شــود 
که کالای او متروکه شده است.مهدی 
ســعیدی معاون صــادرات و ترانزیت 
گمرک شــهید رجایــی در خصوص 
کالاهای متروکه شــده و مشــکلات 
پیش آمده بــرای واردکنندگان گفت: 
در شــرایطی که صاحــب کالا برای 
خروج کالا از حالــت متروکه مراجعه 
می کند، ســازمان اموال تملیکی بابت 
خدمــات کارمزد دریافــت می کند. با 
این شــرایط اکثر کالاهای وارداتی از 
گمرک رجایــی بدون آنکه اقدامی در 
خصوص آنها انجام شــده باشــد باید 
2.۵ درصد به ســازمان اموال تملیکی 
پرداخت کنند.وی افزود: این مســئله 
هزینــه واردات را افزایــش می دهد. 
علت این موضوع نیزعدم تناسب زمان 
ترخیص با زمان متروکه شــدن کالا 
است. در گذشته این اتفاق رخ نمی داد 

چرا کــه گمرک و بندر به روز نبودند. 
در حقیقت پیش می آمد که کالاهای 
متروکه را حتی پس از یکســال اعلام 
می کردیم.گفتنی است، امروز به محز 
اینکــه کالایی از دو مــاه زمان مقرر 
عبور کند بلافاصله به ســازمان اموال 
تملیکی اعلام می شــود که در نتیجه 
همه کالاها به عنوان متروکه شناخته 
می  شــود و این در حالی است که این 
کالاها متروکه واقعی نیستند. صاحبان 
کالا در این شــرایط نسبت به کارمزد 
2.۵ درصــدی تعیین شــده اعتراض 
کالاهــای  عمــده  دارند.هم اکنــون 
ورودی بــه گمــرک شــهید رجایی 
متروکه می شــود و به گفته مسئولان 
گمرک تا زمانی که تناسب لازم برای 
ترخیــص کالا که حداقل چهار تا پنج 
ماه اســت ایجاد نشود، این روند ادامه 
خواهد داشت و مشکلات قانونی برای 
می کند.همچنین  ایجاد  واردکنندگان 
براســاس آمارهــای گمــرک، حدود 
هفت هزار TEU کانتینر متروکه در 

گمرک شهید رجایی وجود دارد که تا 
کنون به اموال تملیکی اعلام کرده ایم 
اما اموال تملیکی این کالاها را از انبار 
خارج نکرده اســت. در این خصوص 
باید گفت که بحث اصلی عدم تناسبی 
بیــن کالاهایی که متروکه می شــود 
و ظرفیــت اموال تملیکی اســت. این 
موضوع در نهایت باعث بروز مشکلات 
متعددی برای واردکننده و صادرکننده 
می شود.لازم به ذکر است که براساس 
گفته مسئولان سازمان اموال تملیکی 
استان هرمزگان، آن دسته از کالاهای 
متروکه ای که مربوط به قبل از ســال 
اســت شــامل حداکثر 6۰۰   1۳۹۷
کانتینر می شــود. پس از سال 1۳۹۷ 
نیز خالص باقی مانــده به چهار هزار 
کانتینر اســت. از ابتدای سال تا امروز 
یک حرکت جهادی انجام شــده بود 
که بر همان اساس کلیه کالاهایی که 
مهلــت نگهداری آنها در بندر منقضی 
شده بود، توسط بندر به گمرک اعلام 
اظهارنامه  بلافاصله  نیز  شــد. گمرک 

تنظیم کــرده و کالاها را بــه عنوان 
مهلــت منقضی یا متروکــه به اموال 
تملیکــی اعــلام می کرد.بــا توجه به 
این آمار نزدیــک به پنج هزار و ۵۰۰ 
کانتینــر تــا پایان تیر مــاه به عنوان 
کالاهــای متروکه به ســازمان اموال 
تملیکی اعلام شــده که مجموع آن با 
کانتینرهای باقی مانده پیش از ســال 
1۳۹۷ به حدود شــش هزار کانتینر 
می رسد. از این تعداد نزدیک دو هزار 
کانتینر نیز تعیین تکلیف و از گمرک 
خارج شده اســت.با توجه به این آمار 
همچنان چهار هزار کانتینر متروکه در 
انبارهای بنادر باقی مانده که سازمان 
امــوال تملیکــی ظرفیت انبــارداری 
لازم بــرای انتقال آنهــا را ندارد. باید 
در نظر داشــت که چرخه متروکه به 
شکلی اســت که به صورت مداوم به 
آن اضافه می شــود اما با مصوباتی که 
ممکن اســت در دولت تصویب شود، 
پیش بینی می شود که حجم کالاهای 

متروکه کاهش پیدا کند.
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خبرخبر

برنامه شــهرداری تهران بر رونق 
ساخت وساز بافت های ناپایدار به 

جای تراکم فروشی است.
ماسوله  شفیعی  مهدی  سید 
کارشــناس ارشد روابط بین 
الملــل ، راه مــردم ؛ پس از 
گذشــت بیش از 1۰ روز از ابلاغ 
قانون در آمد پایدار شــهرداری 
هــا و دهیاری ها کــه هدف از 
اجرایی کــردن آن جلوگیری از 
درآمد زایی غیر اصولی و مخرب 
شهرداری ها بود ، مشخص شده 
اســت که این قانــون ضد خود 
عمل می کند و مطابق آن حتی 
درآمد های مخرب و غیر اصولی 
شــهرداری ها قانونی هم شــده 

است .
ما طی گــزارش در » راه مردم« 
گزارشی از آســیب های مخرب 
اصولی  غیــر  های  درآمدزایــی 
در پایتخت و ســایر کلانشهر ها 
تهیه کــرده ایم که در  ذیل می 

خوانید .
قانونی کــه قرار بــود پایانی بر 
تراکم فروشی شهرداری ها شود 
اســت  روزی  اکنون مدت چند 
کــه این پدیده تبدیل به  قانونی 

محکم تری شده است .
بررســی های »راه مردم« نشان 
می دهد ، سالها عواملی همانند 
کمبود بودجه ، شــهرداری ها را 
به ســمت درآمدزایی از مســیر 

تغییر  همانند  نادرستی  اقدامات 
کاربری اراضی و یا تراکم فروشی 

کشانده است .
بنظــر می رســید تقویت قانون 
درآمــد پایدار برای شــهرداری 
ها پایانی بر این ســاختار اشتباه 

درآمدزایی باشد .
به گزارش و بررســی دقیق »راه 
این وعده  باوجود همــه  مردم« 
ها این قانون به ضد خود تبدیل 
شده است ، چراکه تغییر کاربری 
اراضی شهری و فروش تراکم در 

این قانون تخلف نیست .
به این ترتیب به صورت روشــن 
تخلفاتــی کــه قبــلا در قانونی 
داشــت  تردید وجود  آنها  بودن 
قانونی شده  رســمی  به صورت 
اســت تا درآمدزایــی غیر مجاز 
شــهرداری ها از مســیر تراکم 
فروشــی و تغییر کاربری اراضی 
بیش از پیش ادامــه پیداکند و 
آســیب های  آن دو برابر شــده 
است .افزایش قیمت املاک ، بالا 
رفتن بارترافیکی ، آلودگی هوا ، 
تخریب چهره شهر و افت کیفیت 
زندگی شــهری از نتاج نامطلوب 

این آسیب ها است .
از طرفــی هم تراکم فروشــی ، 
شهر را به محلی برای سود بردن 
ســرمایه داران از طریق محدود 
شــهروندان  دسترســی  کردن 
عادی به فضــای عمومی تبدیل 

می کنــد .به گزارش » راه مردم 
« امروزه فضای عمومی و رایگان 
در کلانشهرها نسبت به گذشته 
کمتر دیده می شــود و بیشــتر 
مراکــز تفریحی و فضای ســبز 
همانند پارک هــا ، باغ کتاب و 
یا باغ های هنر و فرهنگ سرا ها 

پولی شده اند .
تراکــم فروشــی موجب شــده 
اســت ســرمایه داران مالی هر 
روز ثرمندتر شده و در در مقابل 
کســانی کــه در شــهر صاحب 
املاک مرغوب نیســتند از شهر 

خروج داشته باشند .
بنا بــر گزارش و بررســی » راه 
مــردم« امروزه تهران میلیون ها 
خروجــی از دل خود دارد یعنی 
افرادی که از طلوع ســپیده دم 
وارد تهران می شــوند و کار می 
کنند و شامگاه از تهران به قصد 
رفتن به منــزل از تهران خارج 

می شــوند .در ادامــه تهیه این 
گزارش جهت بررســی دقیق تر  
طی تماســی تلفنی بــا علیرضا 
زاکانی شهردار تهران از او راجع 
به تراکم فروشــی و قانون جدید 
تصویب شــده جویا شدیم که او 
در پاســخ اظهار داشــت : ما در 
این دوره تراکم فروشی را ممنوع 
کرده ایم  چراکه تراکم فروشــی 
را برای خودمــان خط قرمز می 

دانیم .
وی گفــت : از تاریــخ یازدهــم 
شــهریور ماه 1۴۰۰ تــا اکنون 
که ســکان شــهرداری تهران را 
بــر عهده دارم تا امــروز به هیچ 
وجــه تراکم فروشــی نکرده ایم 
و به دنبال رونق ســاخت و ساز 
ساخت  مبحث  چراکه  هســتیم 
و ســاز و تراکم فروشــی مقوله 
به همدیگر  های متفاوت نسبت 
مــی باشــد .شــهردار پایتخت 

خاطرنشــان کرد : خط قرمز ما 
تراکم فروشی است چراکه شهر 
تهــران  دارای 12 هــزار هکتار 
بافت ناپایــدار و ۴ هزار و ۵6۰ 

هکتار بافت فرسوده است .
وی گفت : اگر امروزه در شــهر 
تهران بخواهیم رونق ســاخت و 
ســاز نداشته باشیم تهران بر سر 

شهروندان ویران خواهد شد . 
علیرضــا زاکانی اظهار داشــت : 
ما در شــهرداری تهران به دنبال 
رونق ســاخت و ســاز هســتیم 
و متعهد هســتیم کــه در 1۸۰ 
هزار واحد در ســال نقش آفرین 

باشیم .
وی گفت : این مهم به واســطه 
تعهدی است که اصل ۳1 قانون 
اساســی برای عموم مســئولان 
و بنــد 21 مــاده ۵۵ قانــون ، 
شهرداری ها را مکلف به ساخت 

و ساز کرده است  .
زاکانی خاطر نشــان کــرد : اگر 
شــهردار هــای ادوار گذشــته 
ورودی به این بند از قانون نکرده 
اند باید گفت که آنها مسئولیت 
متقبل  بــه درســتی  را  خــود 
نشــده اند چراکه ما قصد داریم 
مسئولیت خودمان را طبق اصل 
، بند و ماده ای که قانون دستور 

می دهد اجرا کنیم .
: مســئله  داشــت  اظهــار  وی 
بلندمرتبه ســازی که عموماً در 

شــهر تهران به چشم می خورد 
پروانــه ســاخت آنها بــه ادوار 
گذشــته باز می گــردد و در آن 
زمان صادر شــده است و ربطی 
بــه دوره خدمت ما در این دوره 
ندارد .زاکانــی گفت : درصورتی 
بلند مرتبه سازی در شهر تهران 
مجاز است که از 11 طبقه به 12 
طبقه افزایــش پیدا نکند چراکه 
به صــورت متعارف 12 طبقه به 
بیشتر را بلند مرتبه می گویند .

زاکانی در پایان گفت : در برخی 
از پهنه های شــهری تهران می 
تــوان بلند مرتبه ســازی کرد و 
منعی ندارد و شــهروندان برای 
طی ایــن فرایند باید از مســیر 

کمسیون ماده ۵ عبور کنند .
گزارش و برسی های »راه مردم« 
نشــان از این دارد که نابسامانی 
در وضع درآمدهای شــهرداریها 
کلانشــهرهایی  مســاله  فقــط 
همچــون تهــران نیســت بلکه 
شــهرهای  تمامــی  دامنگیــر 
کشور شــده اســت ومسئولیت 
این موضــوع نیز بــه دولت باز 
می گــردد چراکه اساســاً وضع 
قوانین ناظر بر تنظیم درآمدهای 
شهرداری بر عهده وزارت کشور 
و ســازمان شــهرداریها اســت 
که نظــام درآمــدی مطلوبی را 
 طراحــی نکرده و بــه مورد اجرا 

نگذاشته اند.

طی ماه های گذشته با افزایش معاملات توافقی ارز 
در بازار، از حجم التهابات ارزی به شدت کاسته شد 
و همیــن امر موجب برقراری آرامــش در بازار ارز 

شده است.
طی روزهای اخیــر بازار ارز با کاهش محســوس 
قیمت ها همراه شده اســت؛ فعالان بازار از افزایش 
فشار فروشــنده ها در بازار می گویند و تأکید دارند 
که در صورت ادامه همیــن روند می توان به زودی 

شاهد ریزش بیشتر قیمت ها در بازار بود.
دبیرکل کانون صرافان تأکید دارد: اگر مدیریت بازار 
مانند هفته های اخیر براســاس عرضه و تقاضا باشد 
و از قیمت گذاری دستوری دوری کرد، به طور حتم 
می توانیم شاهد کاهش بیشتر قیمت ارز و بازگشت 

قیمت دلار به کانال 2۹هزارتومانی باشیم.
تحلیلگران و فعالان بازار معتقدند آنچه در ماه های 
اخیر باعث مهار نوســان های شــدید ارزی شــد، 
اقدامات به موقع و منطقی بازارســاز بوده است، آنها 
می گویند مدیریت بازار براساس نظام عرضه و تقاضا 
توانست جلوی ارزپاشی بانک مرکزی را بگیرد، این 
سیاســت عملًا مداخله مستقیم بانک مرکزی را به 
حداقل ممکن رساند و ســازوکاری قانونمند برای 

مداخله احتمالی بازارساز طراحی کرده است.
در صورتــی کــه بخواهیــم نگاهــی دقیق تــر به 
سیاســت های ارزی چندماهه اخیــر بانک مرکزی 
داشــته باشیم و آن را با ماه های قبل مقایسه کنیم 
یک نکته بیش از پیش بر ما مســجل می شــود و 
آن هم افزایش شــفافیت در معاملات و رسیدن به 

تعادل در عرضه و تقاضا در بازار است.
بدین معنا کــه پیش از تفویض ایــن اختیارات و 
البته ابتکار بانــک مرکزی در راه اندازی بازار و نرخ 
توافقی، مکانیزم شــفاف و مشخصی برای مداخله 
بازارساز و ســاماندهی به موقع بازار در مواقع خاص 
وجود نداشــت و عملًا با مصوبه سران قوا که به زعم 
کارشناســان تصمیمی شجاعانه برای مدیریت بازار 
ارز به حســاب می آمد،  نرخ را از حالت دســتوری 
خارج کرد و به سمت و سوی توافق و کشف نرخ در 

بازار توافقی پیش برد.
طبق اعلام رئیس کل بانک مرکزی، آنچه این بانک 
مبتنی بر شکل گیری نرخ توافقی در بازار ارز انجام 
داده مــورد انتظــار فعالان و صرافان بوده اســت. 
صالح آبــادی در همین ارتباط توضیح داده اســت: 
در تعامــل با کانون صرافی ها و صرافی های معتبر و 

صادرکنندگان به جمع بندی رســیده است که بازار 
توافقی عرضه و تقاضــای ارز را راه اندازی کند و بر 
همین اســاس نیز از اواخر خرداد ماه ســال جاری 
امکان معاملات توافقــی ارز در صرافی ها و در بازار 

متشکل ارزی فراهم شد.
حال اگر دقیق تر موضوع را بررســی کنیم، ضروری 
است با نگاهی تاریخی پیش رویم. در بیست و دوم 
خرداد ماه بود که پس از جلسه نشست سران قوا و 
اعطای اختیارات ویژه به بانک مرکزی برای تنظیم 
بازار ارز، بانک مرکزی در ابلاغیه ای به صرافی های 
مجــاز این اختیار را داد تا به صــورت توافقی اقدام 
بــه خرید و فروش ارز کنند و می توانند اســکناس 
ارز صادرکنندگان را با نــرخ توافقی خرید کنند و 
به متقاضیان ارزی بفروشــند. براساس این ابلاغیه 
خرید ارز توســط صرافی ها از صادرکنندگان بدون 
محدودیــت و با نرخ توافقی و غیردســتوری انجام 

می شود.
همچنین در بخشــی از این ابلاغیه بیان شده است 
که فروش ارز در ســرفصل سایر )کد 2۴( با احراز 
هویت متقاضی به فروش برسد که با این اقدام، رفع 

تعهد ارزی صادرکننده نیز لحاظ می شود،
تصمیمــی که با اســتقبال صادرکننــدگان عمده 
محصولات پتروشــیمی و صادرکنندگان غیرنفتی 
مواجه شــد. چندی بعد نیز بانک مرکزی با صدور 
بخشنامه جدید، به صرافی ها اجازه داد علاوه بر ارز 
صادرکنندگان، نسبت به خرید ارز از همه اشخاص 
حقیقی و حقوقی با نرخ توافقی به منظور فروش به 

متقاضیان اقدام کنند.
در این بخشــنامه آمده بود، این خرید ارز از سوی 
صرافی هــا با دریافت اصل اظهارنامه گمرکی معتبر 
مبنی بر ورود اســکناس با نرخ توافقی انجام شود؛ 
ضمن اینکه مانند گذشــته خرید اســکناس خرد 
از اشــخاص با رعایــت مقــررات ارزی و مبارزه با 

پولشویی امکان پذیر است،
به عبارت دیگر، سیاســت جدیــد بانک مرکزی در 
ابتــدا تنها مختــص به صادرکنندگان بــود و تنها 
این افراد می توانســتند دارایی های ارزی خود را به 
صرافی هــا عرضه کنند، ولی بنا بــر مصوبه جدید، 
نه تنها صادرکننــدگان، بلکه تمامی افراد حقیقی و 
حقوقی می توانند هر میزان ارز که مایلند، با قیمت 

توافقی به صرافی ها بفروشند.
اجرای سیاســت های ارزی بانک مرکزی در بازار و 

افزایش معاملات ارزی با نرخ توافقی در بازار باعث 
شــد که در همان هفته های نخســت قیمت ارز با 
کاهش محسوس همراه شــود و در ادامه نیز مانع 

شکل گیری بحران های ارزی بعدی شد.
بــا تدبیر بانــک مرکــزی در زمینه شــکل گیری 
معاملات توافقی ارز آرامش نسبی بر بازار ارز حاکم 
شد به طوری که صالح آبادی شکل گیری این بازار را 
یکی از اتفاقات خوب در ساماندهی بازار ارز توصیف 
می کند و می گوید: در دو ماه گذشــته این امکان را 
فراهم کردیم که در شــبکه صرافی کشور ارزهای 
مختلف اعم از دلار و یورو و روبل به صورت توافقی 

و با قیمتی براساس عرضه و تقاضا مبادله شود.
رئیــس کل بانک مرکزی در ادامــه عنوان کرد که 
حجــم معاملات در این بخش به میزان قابل توجهی 
افزایش یافته اســت و این امر حاکی از آن است که 
عمق بازار در حال افزایش است. او معاملات توافقی 
ارز را باعث آرامش بازار ارز دانســته و اظهار کرده 
اســت که بانک مرکزی به توســعه این بازار کمک  
خواهد کرد و به عنوان هدایتگر این بازارها، آرامش 
حوزه ارزی کشــور را به عنــوان اولویت اصلی خود 

دنبال می کند.
به گفتــه مصطفی قمری وفا، مدیــر روابط عمومی 
بانک مرکزی: »حجم معاملات نیما از ابتدای سال 
تاکنون به بیش از 16.2 میلیارد دلار رســیده؛ که 
این میزان در مقایســه با مدت مشابه سال گذشته 
۸1 درصد رشد داشته است. در بازار حواله نیز حجم 
عرضه ها و معاملات روزانه به بیش از 2۰۰ میلیون 

دلار رسیده و عرضه همیش بیش از تقاضاست.«
ســلطانی زاده، دبیرکل کانون صرافــان نیز ضمن 
تأکید بر آثار مثبت معاملات توافقی در عمق بخشی 
به بازار و کاســتن از مداخله مســتقیم سیاستگذار 
معتقد اســت: در شــرایط کنونی برای کاستن از 
اختلاف نرخ دلار بازار آزاد و نرخ توافقی، پیشــنهاد 
این اســت که تنوع فروش ارز در صرافی ها بیشتر 
شود، و اگر مدیریت بازار بر اساس عرضه و تقاضا و 
بدون قیمت های دستوری باشد، قیمت دلار ارزان تر 
هم خواهد شد و احتمال بازگشت دلار آزاد به کانال 

2۹ هزار تومان هست.
امــا آنچه امروز بازار ارز شــاهد آن اســت حاصل 
همکاری فرابخشــی تمامی ارگان های ذی ربط در 
تیم اقتصادی دولت ســیزدهم است اقداماتی که از 
یک ســو منجر به کنترل رشد تقاضا شد و از سوی 

دیگر با تســهیلگری به نیاز واقعی بازار برای تأمین 
نیاز ارزی به منظور واردات کالاهای اساســی و مواد 

اولیه بخش تولید اقدام کرد.
نخستین گام در این زمینه همکاری نزدیک پلیس 
امنیت اقتصادی برای شناسایی و محدودسازی بازار 
فردایی ارز و طلا بــود لذا به دنبال اعلام ممنوعیت 
معاملات فردایی ارز از ســوی بانک مرکزی پلیس 
امنیت اقتصادی به میدان آمد و با صدور اطلاعیه ای 
ضمــن تأکید بــر ممنوعیت فعالیت در ســایت ها 
و کانال هــای قیمت  دهی و انجــام هرگونه معامله 
به صــورت فردایی و غیررســمی در فضای مجازی، 
تأکید کرد که فقط معاملاتی مجاز و قانونی اســت 
که در واحد های صنفی قانونی و رسمی و با رعایت 
قوانین و مقررات پولشــویی و مالیاتی انجام شود و 
بــا اقداماتی که منجر به مسدودســازی بیش از ۵ 
هزار حساب شد. به گفته سردار حاجیان سخنگوی 
»فراجا« در این زمینه بیش از 2۰۰ نفر از کســانی 
که در اخلال بازار ارز دســت داشــتند شناسایی و 

تحویل مراجع قضایی شده اند.
تجربــه تلخی در فاصله ســالهای ۹6 تا ۹۸ دولت 
وقــت با هدف تنظیــم بازار ارز اتخــاذ کرد و تنها 
نتیجــه آن بر باد رفتن 1۸ میلیــارد دلار از منابع 
ارزشــمند ارزی کشور بود. در آن ایام بانک مرکزی 
برای پایین آوردن نرخ ارز میزان تزریق ارز به بازار 
را افزایش داد، امــا همزمان با تزریق قابل توجه ارز 
بــه بازار نقدی باز هم نرخ ارز افزایش می یافت و به 
همین دلیل بانک مرکزی بــه فرآیند عرضه ارز به 

بازار آزاد تا روزهای پایانی سال ۹6 ادامه داد.
ارزیابــی نهادهــای نظارتی نشــان می دهد که در 
دوره های گذشــته به میزان دخالت مستقیم بانک 
مرکزی در بازار ارز شــاهد افزایــش میزان قاچاق 
کالا به کشور بودیم، واقعیتی تلخ که نشان می دهد 
سیاســت های گذشــته جز کمک بــه قاچاقچیان 
نتیجه ای در بر نداشــته اســت و فقط زمینه ســاز 
تحمیــل هزینه ای ســنگین بــه تولیدکنندگان و 

صادرکنندگان کالا و خدمات بوده است.
آخریــن آمارها از میــزان ورودی و خروجی کالای 
قاچــاق کشــور حاکــی از چرخــه مالی ســالانه 
1۷.1میلیاردی قاچاق در کشــور اســت که از این 
میان ســهم کالاهای قاچاق ورودی 12.۵ میلیارد 
دلار و سهم صادرات قاچاق حدود ۴.6 میلیارد دلار 

است.
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بازارارزبهتوافقگرهخورد؟

عملکرد ساداتی نژاد،تحول یا بحران سازی!؟
عملکرد یک سال گذشته وزارت جهاد کشاورزی شائبه هایی را 

به دنبال داشته است.
به گزارش راه مردم ، دیروز ســاداتی نژاد وزیر جهاد کشاورزی 
که میزبان رئیس جمهور بود از تحول در وزارت جهاد کشاورزی 
ســخن گفت، شاید ایشــان فراموش کرده اند که از بدو وزارت 
ایشــان در طی مدت یک سال گذشته ، رشد بخش کشاورزی 
به میزان منفی ۷/۳ درصد ســقوط داشــته است و در طی این 
مدت اعتبارات این بخش نیز مسدود بوده و هیچ تحولی صورت 

نگرفته است، حتی انتصابات ایشان همانند نصب محمد رضا کاشفی مدیرعامل جهاد استقلال 
نیز شائبه هایی را به دنبال داشته است.

آقای ســاداتی نژاد عملکرد شــما در طی این مــدت همانند فاجعه بوده اســت تا تحول ، 
خواهشمندیم اطلاعات درست به رئیس جمهور مردمی ارائه دهید.

فروشگاه های زنجیره ای ،قُلدُر شدند!
یــک تولیدکننــده از تعویــق فروشــگاه های زنجیــره ای در پرداخــت مطالبــات 
تولیدکننــدگان خبــر داد و گفت که بیشــتر تامین کنندگان در حــال حاضر با این 

مشکل دســت و پنجه نرم می کنند و توانایی شکایت هم ندارند.
حامد بنائی، راه مردم، ســال گذشته چند تولیدکننده، از هزینه های سرسام آوری 
که فروشــگاه های زنجیره ای از آن هــا دریافت می کنند،   انتقــاد کردند. تا جایی که 
طبــق گفته برخی از آنهــا، فقط می توانند ۴۰ درصد از قیمت درج شــده روی کالا 
را از فروشــگاه ها دریافت کننــد و مابقی صرف هزینه ورود به فروشــگاه زنجیره ای، 
خســارت، بازاریابی و غیره می شود که همان مبلغ را هم قسطی و با دیرکرد پرداخت 

می کنند.
ایــن موضــوع از اتحایه فروشــگاه های زنجیره ای هم پیگیری شــد و یکی از اعضای 
ایــن اتحادیه تلویحا دریافت هزینه های یاد شــده از تولیدکننــدگان را تایید کرد و 
با اشــاره به هزینه های چنــد صد میلیونی بیلبوردهــای تبلیغاتی گفت که حضور در 
یک فروشــگاه زنجیره ای به عنوان یکی از اثرگذارتریــن کانال های تبلیغاتی، نیاز به 
برنامه ریزی برای بهره برداری هر چه بیشــتر از حضور در شــلف فروشــگاه دارد. در 
نهایت معاونت بازرســی اتاق اصناف در این رابطه گفت که در صورت شکایت رسمی، 
امــکان پیگیری ماجرا در ســازمان حمایت مصــرف کننــدگان و تولیدکنندگان که 
زیرمجموعه وزارت صمت اســت و همچنین معاونت نظارت و بازرســی اتاق اصناف، 

وجود دارد.
اما به نظر می رســد اختلافات تولیدکنندگان با فروشــگاه های زنجیره ای تمام نشده 
اســت. چرا کــه در روزهای اخیر یک تولیــد کننده در بخش بســته بندی از تعویق 

فروشــگاه های زنجیره ای در پرداخت مطالبات تولیدکنندگان خبر می دهد.
به گفته وی فروشــگاه های زنجیره ای با تولیدکنندگان قرارداد دو ماهه دارند، اما پنج 
ماه اســت که پــول محصولاتی که از این تولیدکننده خریده انــد، پرداخت نکرده اند. 
ایــن وضعیت به تولیدکنندگان آســیب جدی وارد می کند، چــرا که آن ها باید بابت 

دیرکرد اقســاط خود به بانک ها، جریمه های کلان بپردازند.
ایــن تولیدکننــده همچنیــن می گوید کــه فروشــگاه های زنجیره ای بــا پول های 
تولیدکنندگان کارهای اقتصادی متفاوت و طرح های توســعه ای اجرا می کنند و سود 
می برنــد یا بدهی های خود را پرداخــت می کنند: فروشــگاه های زنجیره ای به نوعی 
مــا را گروگان گرفته اند و حتی نمی توانیم از آن ها شــکایت یــا با آن ها برخورد تند 
کنیم. چرا که با کوچک ترین اتفاقی، فروشــگاه ها اختلاف حســاب یک طرفه می زنند 
و می گویند باید این اختلاف حســاب را حل کنید. یعنی تولیدکننده طلبکار اســت، 
اما فروشــگاه ها پول هایی که تاکنــون پرداخت کرده را منظور می کنند، اما رســید 
بــار جدیــد تولیدکننده را نمی زنند و در نهاید می گویند شــما بدهکار هســتید. در 
ایــن شــرایط تولیدکننده باید دو ماه دوندگی کند تا اختلاف حســاب را حل کند و 

بنابرایــن دو ماه دیگر هم عقب می افتد.
او از بدهی شــش میلیارد تومانی خود از فروشــگاهی زنجیره ای خبر می دهد: بیشتر 
تامین کنندگان در حال حاضر با این  مشــکل دست و پنجه نرم می کنند. فروشگاه ها 
در یک ســایت میزان کالای فروخته شــده خود را اعلام می کنند که نشان می دهد 
کالاهــا را فروخته اند، اما پول تولیدکننده را در موعد مقــرر پرداخت نمی کنند. این 

وضعیت فشــار زیادی به بخش تولید کشور وارد می کند.
با توجه به این صحبت ها و گزارش های قبلی، به نظر می ســد تولیدکنندگان به دلیل 
تــرس از اینکه نتوانند بدهی خود را دریافت کنند، توان شــکایت از فروشــگاه ها را 
ندارند. بنابراین به نظر می رسد وزارت صنعت، معدن و تجارت یا به طور ویژه سازمان 
 حمایــت باید یــک بار به این مســئله ورود و با اعمال قوانین حمایتی به مشــکلات

کنند. رسیدگی  تولیدکنندگان   

دولت به جای اعطای یارانه، ثروت آفرینی کند
یک کارشــناس اقتصادی با اشــاره به کوچک شــدن بازار کالاهای 

اساسی، گفت: دولت به جای اعطای یارانه باید ثروت آفرینی کند.
 ناصر پاشا پور نیکو، کارشــناس اقتصادی و تحلیل گر بازار کالاهای 
اساســی در نشستی خبری با اشاره با اشاره به اینکه ما در سال حدود 
6۰ قلم کالای اساســی را در گروه های مختلــف مورد رصد و پایش 
قرار می دهیم، گفت: این اقلام شامل کالاهایی که در سوپرمارکت ها، 

کیوسک ها و داروخانه ها به فروش می رسد.
وی با اشاره به اینکه سایز بازار کالاهای اساسی نسبت به سال گذشته 
کوچک تر شده است، گفت: حاشیه سود شرکت های تولید کننده نیز 

به شدت کاهش یافته و همین یکی از دلایلی است که بین دولت و شرکت های بخش خصوصی بر سر 
قیمت کالاها، مناقشه در می گیرد.

ایــن تحلیلگر بازار کالاهای اساســی با اشــاره به افزایش قیمت کالاها بعد از اصــلاح نظام یارانه ای و 
همچنین افزایش شدید هزینه های تولید، اضافه کرد: در واکنش به این مسأله، سازمان های مانند صدا و 
سیما اعلام کردند که وام بدون بهره به تولیدکنندگان می دهند، به عبارتی این سازمان ها با شرکت های 
تولیدی قرارداد ۵ ســاله امضا کردند که شرکت تولیدی بتواند تبلیغات خود را انجام دهد و هزینه آن 

را در طول ۵ سال با شیب به سال پنجم پرداخت کند.
پاشــاپور اضافه کرد: این اقدام بســیار خوبی در جهت حمایت از شــرکت های تولیدی بود چرا که اگر 

اتفاقی نمی افتاد آنها قادر به سرمایه گذاری برای تبلیغات نبودند.
وی با اشاره به افزایش ۵۰۰ برابری هزینه تبلیغات، اضافه کرد: این مسأله نشان می دهد که تقاضا برای 

کالاها کاهش یافته که شرکتها ناچار به هزینه بیشتر برای تبلیغات شده اند.
این کارشــناس اقتصادی در پاسخ به پرسش خبرنگار مهر مبنی بر اینکه در حال حاضر میان دولت و 
بخش خصوصی بر ســر تعیین قیمت محصولاتی ماننــد رب گوجه فرنگی و تن ماهی بحث زیادی در 
گرفته، این درحالی اســت که بخش خصوصی با افزایش هزینه های تمام شــده تولید مواجه است و از 
طرف دیگر اگر قیمت محصولی مانند تن ماهی به بیش از ارقام فعلی برســد، مردم قادر به خرید آن 
نخواهند بود، گفت: این کالاها برای تولید نهایی فقط به گوجه فرنگی و ماهی نیاز ندارند بلکه نیازمند 

اقلام دیگری از جمله قوطی هستند که فقط قیمت قوطی نسبت به پارسال ۳ تا ۴ برابر شده است.
پاشــا پور اضافه کرد: از طرفی هزینه های حمل و نقل، انرژی، دســتمزد و ... نیز افزایش چشــمگیری 
داشته است به طوری که برای بسیاری از شرکت ها تولید این محصولات با حاشیه سود صفر و یا حتی 
زیان همراه است.وی با بیان اینکه ممکن است برخی شرکت های بزرگ بتوانند تولید خود را به نحوی 
حفظ کنند، افزود: اما شرکت های کوچک تر در شرایط فعلی از بازار حذف خواهند شد و دولت باید در 

بحث قیمت گذاری دستوری این مسائل را لحاظ کنند.

درگفتوگووبررسیاختصاصی»راهمردم«بازاکانیشهردارپایتختعنوانشد:

تراکمفروشیتراکمفروشیخطقرمزماخطقرمزماوممنوعاستوممنوعاست!!
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آیا الگوی چین در خودروسازی ایران قابل پیاده  سازی است؟
موضوع اســتفاده از الگوی چینی برای رشــد و توســعه ی صنایع و اقتصاد ایــران ازجمله در صنعت 
خودرو، یکی از موضوعات مورد بحث کارشناســان اقتصادی طی سال های اخیر بوده است. میزان تولید 
کارخانه های خودروســازی چینی که در دهه ی 1۹۵۰ با کمک اتحاد جماهیر شــوروی تاسیس شده 
بودند، در ســه دهه نخســت فعالیت آن ها از 1۰۰هزار تا 2۰۰هزار دستگاه در سال بیش تر نمی شد. اما 
تاریخچه  صنعت نوین خودروسازی چین به سال 1۹۷۸ یعنی دو سال پس از درگذشت مائو بازمی گردد 
که دنگ شــیائوپینگ قدرت را به دســت گرفت و اصلاحات گسترده اقتصادی و مبارزه با فساد فراگیر 

را کلید زد.
هرچند این یک فسادســتیزی عمدتا درون حزبی و برای پاک سازی نظام بوروکراتیک دولت از مدیران 
و کارمندان فاســد بود، اما همچنان که 1۰میلیون نفر از ۵۰میلیون مدیر و کارمند دولتی اخراج شدند، 
بسیاری از کارآفرینان و سرمایه داران چینی نیز به اتهام ارتباط با شبکه های درهم تنیده ی فساد مالی -
اداری به پای میز محاکمه کشیده شدند. در آن زمان، ۸۸ درصد مردم چین زیر خط فقر قرار داشتند 
و ۷۰میلیون چینی نیز به دلیل فقر، قحطی و گرسنگی تلف شده بودند. از این رو، محاکمه ثروتمندان 

به یک مطالبه ی عمومی تبدیل شده بود.
اما دولت چین به خوبی دریافته بود که برای رشــد و توســعه اقتصادی بدون وابســتگی به قدرت های 
جهانــی؛ تکیه صرف به مؤلفه جمعیت کمکی به رقابت با اقتصاد غرب نمی کند و کارآفرینان و مدیران 
موفق و مجرب را باید به مثابه یک سرمایه  ملی ارزشمند حفظ و حمایت کرد. از این رو، استفاده از آنان 
به عنوان پیش گامان و پیش برندگان روند توسعه ی صنعتی و اقتصادی را جایگزین برخوردهای قهری و 

جزمی کرد و بدین ترتیب راه برای تاسیس شرکت های خودروسازی جدید هم باز شد.
در گام دوم، دولت چین با هدف حمایت از نوآوری و افزایش کیفیت، به شــرکت های داخلی اجازه داد 
تا با خودروســازان بزرگ خارجی، سرمایه گذاری های مشترک انجام دهند. این یک گام اساسی در راه 
بین المللی شــدن خودروسازی چین بود. پیگیری مســتمر این برنامه ها طی دهه های اخیر سبب شد؛ 
چین به یک تولیدکننده بزرگ خودرو در جهان تبدیل شود، به طوری که تولید 222هزار خودرویی این 

کشور در سال 1۹۸۰، به بیش از 2۰میلیون دستگاه خودرو در سال های اخیر رسیده است.
با این رویکردها، نه تنها سرنوشــت کارآفرینان چینی از دســتگیری، محاکمــه، مصادره دارایی ها و در 
نهایت مهاجرت از کشور؛ به استمرار نقش آفرینی در رشد و توسعه چین تبدیل شد، بلکه سرنوشت کل 
چینی ها نیز عوض شد و هم اکنون تنها کمتر از یک درصد مردم این کشور زیر خط فقر زندگی می کنند 

و چین مهد غول های تکنولوژی مانند هوآوِی، شیائومی و BYD است.
بر این اساس، اولین گام برای پیاده سازی الگوی چینی در صنعت خودرو ایران، اذعان به عقب ماندن از 
توسعه ی رقابتی و پذیرش این واقعیت از سوی متولیان اقتصاد، صنعت و تجارت کشور است که پشت 
درهای بســته نمی توان خودروساز شــد و برای تحقق این هدف؛ به کارگیری عواملی همچون سرمایه 

خارجی، فناوری های برون مرزی و روش های اقتصاد بازار آزاد مجاز است.
پیش نیاز به کارگیری چنین عواملی، برخورداری از بوروکراســی سالم و قوی، به روزرسانی سیاست ها و 
اســتراتژی ها، اصلاح ساختارها و شفاف ســازی فعالیت های اقتصادی، رعایت استانداردهای جهانی در 
تهیــه ی صورت های مالی و مبادلات پولی- بانکی و حرکت در مســیر اصلاحــات اقتصادی با محوریت 

دیپلماسی صنعتی و تجاری است.

مدیرکل صنایع خودروی وزارت صمت:

صنعت خودرو در حال پوست  اندازی است
مدیرکل صنایع خودرویی وزارت صمت گفت: روزهای نوید بخشــی در صنعت خودرو کشور 

در پیش رو خواهیم داشت.
 عبدالله توکلی لاهیجی با اشــاره به برگزاری نمایشگاه برنامه تحولی صنعت خودرو در نیمه 
نخســت شهریور، این نمایشــگاه را راوی و تجلی طرح تحولی خودرو دانست و گفت: بعد از 
ســال ۹6 و اعمال تحریم های ظالمانه علیه صنعت خودرو دچار افت مزمن تولید خودروهای 
ناقص و شکنندگی جریان تولید شده بود که امسال با افزایش قریب به سیصد درصدی تولید 
خودروهای کامل بعد از بیش از سه سال، جریان عبور مستقیم خودروها ایجاد شد و بسیاری 
از محصولات خودروســازان از قرعه کشی خارج شد که به عنوان مثال در سایپا اکنون قریب 
به اتفاق محصولات در طرح های خارج از قرعه کشــی عرضه می شــود و اینها دستاوردهای 

امیدبخشی در حوزه خودروی کشور است .
وی از تدوین و تبیین ســه فاز مهم در عرصه تصمیم گیری های معاونت حمل و نقل وزارت 
صمت خبر داد و گفت: تثبیت جریان تولید، حرکت به ســمت دانش بنیانی شدن و رسیدن 
به افق 1۰ کشور برتر از منظر مقیاس تولید خودرو تا سال 1۴۰۴ از جمله برنامه هایی است 

که تلاش می شود تا در مسیر آن گام برداریم.
وی ادامه داد: از ابتدای امســال تا نوزدهم مرداد، حدود ۳۰۰ هزار دســتگاه خودروی کامل 
تولید شــده اســت، این در حالی است که در مدت مشابه سال گذشته فقط ۷۰ هزار دستگاه 

خودروی کامل تولید شده بود.
مدیرکل صنایع خودرویی وزارت صمت گفت: میزان تعهدات معوق خودرو سازان به کمتر از 
1۰ هزار دســتگاه کاهش یافته و میزان خودروهای ناقص در کف پارکینگ ها نیز کمتر از 12 
هزار دستگاه است؛ این در حالی است که در مدت مشابه پارسال 1۷۰ هزار خودرو ناقص در 

پارکینگ ها وجود داشت؛ بر این اساس ثباتی در جریان تولید اتفاق افتاده است.
توکلی لاهیجانی تصریح کرد: پوســت اندازی پلتفرمی و رفتن به سمت دانش بنیان شدن در 
صنعت خودرو هدفگذاری شده و اکنون یک گذار پلتفرمی طراحی شده است تا بر اساس آن 

به سمت تیراژ و مقیاس اقتصادی تولید حرکت کنیم.
مدیــرکل خودرویی وزارت صنعــت، معدن و تجارت ادامه داد: اکنــون چهار پلتفرم کلیدی 
تعریف شده که در نمایشگاه برنامه تحول صنعت خودرو از آنها بیشتر خواهیم شنید و روزهای 

نوید بخشی در صنعت خودرو کشور در پیش رو خواهیم داشت.
وی خاطرنشــان کرد: گذار از فضای یاس آلود خودروی کشــور و رسیدن به بالندگی در این 

صنعت دور از ذهن نیست.
توکلی در پایان تاکید کرد: مطابق چشــم انداز 1۴۰۴ قرار اســت جزو 1۰ کشور برتر جهان 
از منظر مقیاس تولید خودرو در آن ســال باشــیم و بر اســاس آن لازم است با پلتفرم های 
موجود به هم افزایی بپردازیم و در مرحله سوم، به گشایش و گسترش بازارهای صادراتی فکر 

خواهیم کرد.

افتبهایخودروهایداخلیوچینیدربازارآزادادامهداردافتبهایخودروهایداخلیوچینیدربازارآزادادامهدارد

تاثیراتسقوطنرخارزدربازارخودروتاثیراتسقوطنرخارزدربازارخودرو

بازگشتمدلهایلوکسبهخطتولید؛دردستورکارپارسخودرو

خودروهــای داخلــی و چینی روز گذشــته 
همچنان تحت تاثیر ســقوط نــرخ ارز روند 
نزولی قیمت را به خود دیدند. جایی که بهای 
خودروهــای داخلی کاملا ریزش داشــت و 
خودروهای چینی نیز در کنار ثبات قیمت در 
برخی مدل ها، اغلب افت بها را تجربه کردند. 
خودروهــای داخلــی و چینی روز گذشــته 
همچنان تحت تاثیر ســقوط نــرخ ارز روند 
نزولی قیمت را به خود دیدند. جایی که بهای 
خودروهــای داخلی کاملا ریزش داشــت و 
خودروهای چینی نیز در کنار ثبات قیمت در 
برخی مدل ها، اغلب افت بها را تجربه کردند.

در گــروه خودروهای خارجــی پریمیوم نیز 
به جز کیا ســراتو ســایپا، با ثبات قیمت در 
بازار آزاد مواجه بودیم. از طرفی ثبات قیمت 
خودروهای خارجــی لوکس نیز همچنان در 
بازار آزاد حفظ شد و با تغییر بهای خاصی در 

این بخش از بازار مواجه نبودیم.
اما دلیل کاهش قیمت خودرو در بازار را باید 
ســقوط نرخ ارز دانست. جایی که نرخ ارز به 
نســبت دو روز گذشــته از ۳۰ هزار و ۷۰۰ 
تومان به ۳۰ هزار و 2۹۰ تومان رسید و این 
نیز به واسطه خبرهای رسیده از مذاکرات وین 

طی چند روز گذشته بوده است.
گزارش های میدانی خبرنگار »دنیای خودرو« 
از بیشترین و کمترین تغییرات قیمت در بازار 
خودرو حکایت از آن دارد که برخی مدل های 
حاضر در بــازار با کاهش قیمت همراه بودند 
کــه از آن جمله می توان به موارد زیر اشــاره 
کرد. فیدلیتی هفت نفره )12 میلیون تومان(، 
پژو 2۰۷ سقف قرمز MC )۷ میلیون تومان(، 
 S۵ ۵ میلیون تومــان(، جــک( T۸ جــک
 ۵( J۴ جک ،)نیوفیــس )۵ میلیون تومــان
میلیون تومــان(، دیگنیتی )۵ میلیون تومان(، 
فیدلیتــی پنج نفــره )۵ میلیون تومان( و کیا 

سراتو سایپا )۵ میلیون تومان(.
امروز نیــز روزنامه »دنیای خودرو« قصد دارد 
قیمــت خودروهــای موجود در بــازار را که 
به چهار دســته داخلی، چینی، خارجی های 
تقســیم  لوکس  و خارجی هــای  پریمیــوم 

می شوند به تفکیک مورد بررسی قرار دهد.
بــازار خودروهــای داخلــی در آخرین روز 

گذشته نوســان قیمت زیادی را تجربه کرد 
و محصولات هر دو خودروسازی کشور یعنی 
ایران خودرو و ســایپا به شــکل هم زمان در 
بازار افزایش و کاهش قیمت داشتند. سمند 
LX داشــبورد جدید )۳11 میلیون تومان(، 
پــژو GLX ۴۰۵ )2۹۴ میلیون تومان(، پژو 
GLX ۴۰۵ دوگانــه )۳۰۵ میلیون تومان(، 
میلیون تومــان(،   ۳۴۳(  SLX  ۴۰۵ پــژو 
پــژو پــارس دوگانــه )۴16 میلیون تومان(، 
پــارس TU۵ )۳۷2 میلیون تومــان(، پــژو 
2۰۷ دنــده ای فــول )۳۹۷ میلیون تومان(، 
پــژو 2۰6 تیــپ ۵ )۳۵6 میلیون تومــان(، 
میلیون تومان(،   ۳۴۷( پژو 2۰6 صندوقــدار 
دنــا معمولی با کــروز )۴۰۹ میلیون تومان(، 
پرایــد 111 )2۰۴ میلیون تومــان(، پرایــد 
 1۳2 پرایــد  میلیون تومــان(،   1۸6(  1۳1
)1۸2 میلیون تومــان(، تیبا صندوقدار )2۰۳ 
میلیون تومــان(، تیبا 2 )2۰۹ میلیون تومان( 
و کوییــک S بــا 22۵ میلیون تومان بدون 
تغییــر قیمــت در بــازار به کار خــود ادامه 
دادند. همچنیــن بهای ســمند EF۷ با 2 
میلیون تومان،  به ۳۴۸  کاهش  میلیون تومان 
سمند EF۷ دوگانه با ۴ میلیون تومان کاهش 
به ۴2۷ میلیون تومان، ســورن پلاس با یک 
میلیون تومان،  به ۳۴۰  کاهش  میلیون تومان 
پــارس ســال XU۷ بــا ۳ میلیون تومــان 
 TU۵ کاهش بــه ۳1۴ میلیون تومان، پارس
سفارشــی بــا یک میلیون تومــان کاهش به 
۴۰1 میلیون تومــان، پژو 2۰۷ پانوراما با یک 
میلیون تومان،  به ۴۰۸  کاهش  میلیون تومان 
 پژو 2۰۷ پانورامای اتومات با 2 میلیون تومان
 کاهش بــه 61۸ میلیون تومــان، پژو 2۰۷ 
ســقف قرمز MC با ۷ میلیون تومان کاهش 
بــه ۴۹2 میلیون تومان، پژو 2۰6 تیپ 2 با 2 
میلیون تومان،  به ۳۰۰  کاهش  میلیون تومان 
رانا پــلاس با یــک میلیون تومــان کاهش 
بــه ۳۰۴ میلیون تومــان، رانا پلاس ســقف 
شیشــه ای با 2 میلیون تومان کاهش به ۳۴۳ 
میلیون تومان، دنا پلاس با یک میلیون تومان 
کاهش بــه ۴۳6 میلیون تومــان، دنا پلاس 
توربــو بــا ۳ میلیون تومان کاهــش به ۴۸۳ 
میلیون تومان، دنا پلاس توربو اتومات با یک 

میلیون تومان،  به ۵1۰  کاهش  میلیون تومان 
تــارا دنده ای بــا یــک میلیون تومان کاهش 
بــه ۴۴۵ میلیون تومــان، تارا اتومــات با 2 
میلیون تومان،  به ۵۸۷  کاهش  میلیون تومان 
وانت آریســان بــا 2 میلیون تومان کاهش به 
26۸ میلیون تومان، پراید 1۵1 آپشنال با یک 
میلیون تومان کاهــش به 1۷۹ میلیون تومان 
و ســاینا با یک میلیون تومان کاهش به 2۰۳ 

میلیون تومان رسید.
اغلــب خودروهای چینی در روز گذشــته با 
ثبات قیمــت در بــازار آزاد کار خود را آغاز 
کردند. این درحالی است که برخی خودروها 
در بازار با کاهش قیمت همراه بودند و برخی 
مدل های چینی نیز با کاهش قیمت در بازار 

آزاد همراه شدند.
جک S۵ موتور 2۰۰۰ با ۹۴۰ میلیون تومان، 
برلیانــس کــراس بــا 6۴۰ میلیون تومــان، 
 ۳۴1 بــا  دنــده ای   H22۰ برلیانــس 
میلیون تومــان، برلیانــس H2۳۰ دنده ای با 
۳۵۰ میلیون تومان، برلیانس H۳2۰ اتومات 
 H۳۳۰ بــا 61۰ میلیون تومــان، برلیانــس
دنده ای بــا ۴۷۰ میلیون تومــان، و برلیانس 
میلیون تومــان،   62۵ بــا  اتومــات   H۳۳۰
میلیون تومــان،   ۴۷۵ بــا  اتومــات  آریــو 
چانــگان CS۳۵ بــا 6۴۰ میلیون تومــان، 
هایمــا S۵ جدیــد بــا ۸16 میلیون تومان، 
 هایمــا S۷ پــلاس بــا ۹۷۵ میلیون تومان،
 تیگو ۷IE با یک میلیارد و ۹۰ میلیون تومان، 
فونیکس تیگو ۷ پرو اکســلنت با یک میلیارد 
و ۳6۵ میلیون تومــان و فونیکس تیگو ۸ پرو 
پریمیوم بــا یک میلیارد و ۹۰۰ میلیون تومان 
تغییــر قیمــت خاصــی را تجربــه نکردند. 
همچنین بهــای جک T۸ با ۵ میلیون تومان 
کاهش به یک میلیــارد و 1۷۰ میلیون تومان، 
جــک S۵ نیوفیــس بــا ۵ میلیون تومــان 
کاهــش به یک میلیــارد و ۷۰ میلیون تومان، 
جک J۴ بــا ۵ میلیون تومان کاهش به ۵1۵ 
میلیون تومان، دیگنیتی بــا ۵ میلیون تومان 
کاهش به یک میلیــارد و ۳6۰ میلیون تومان، 
فیدلیتی پنج نفــره با ۵ میلیون تومان کاهش 
به یک میلیارد و 2۴۵ میلیون تومان و فیدلیتی 
هفت نفــره بــا 12 میلیون تومــان کاهــش 

به یک میلیارد و 2۷۸ میلیون تومان رسید.
خودروهای خارجی پریمیوم شامل مدل هایی 
هستند که در گذشته در داخل کشور تولید 
می شدند و برخی خودروهای برندهای خارجی 
بازار هستند. خودروهای خارجی پریمیوم در 
روز گذشــته اغلب با ثبات بها همراه بودند و 
تنهــا خودرویی که نوســان قیمت را در این 
گروه تجربه کرد ســراتو سایپا بود. هیوندای 
اکســنت با یک میلیارد و ۷۰ میلیون تومان، 
 ۸۵ و  یک میلیــارد  بــا   i2۰ هیونــدای 
میلیون تومــان، هیوندای الانترا با یک میلیارد 
و ۸۰۰ میلیون تومــان، هیوندای ســانتافه با 
۳ میلیاردتومان، هیونــدای آزرا با ۳ میلیارد 
و ۵۵۰ میلیون تومــان، مزدا ۳ با یک میلیارد 
و ۴۴۰ میلیون تومــان، ســیتروئن C۳ بــا 
یک میلیارد و ۳۹۰ میلیون تومان، ســوزوکی 
ویتــارا با یک میلیــارد و ۵۷۰ میلیون تومان، 
کیــا اســپورتیج GT لاین بــا 2 میلیارد و 
۹۰۰ میلیون تومــان و کیــا اپتیما هیبرید با 
2 میلیــارد و 6۵۰ میلیون تومان خودروهایی 
بودند که تغییر قیمت خاصی در بازار نداشته 
و ثابت بودند. همچنین تنها خودرویی که در 
این گروه با نوسان قیمت همراه بود و کاهش 
قیمت داشت، کیا سراتو سایپا 2۰۰۰ بود که 
 بــا ۵ میلیون تومان کاهــش به یک میلیارد و 

2۷۵ میلیون تومان رسید.
خودروهای خارجی لوکس شــامل مدل های 
ژاپنی، آلمانی، ســوئدی و ... در بازار هستند. 
این گروه خودروها در روز گذشــته همچنان 
ثبات بها داشتند و بدون تغییر قیمت در بازار 

آزاد به کار خود پایان دادند.
جایی که ب ام و ســری ۷ مدل ۷۳۰Li فول 
با 11 میلیــارد و ۵۵۰ میلیون تومان، ب ام و 
۵۳۰i بــا ۷ میلیــارد و 1۰۰ میلیون تومان، 
لکســوس fsport RX2۰۰ توربــو فول با 
۸ میلیــارد و ۴۰۰ میلیون تومان، لکســوس 
NX۳۰۰ هیبریــد بــا ۵ میلیــارد و 2۰۰ 
میلیون تومان، فولکــس تیگوان با ۳ میلیارد 
و ۸۰۰ میلیون تومــان، فولکس پاســات با ۳ 
 XC۹۰ میلیارد و 12۰ میلیون تومان و ولوو
با ۸ میلیــارد و ۹۰۰ میلیون تومــان دربازار 

معامله شدند.

پارس خودرو یکی از قدیمی ترین شــرکت های تولید خودرو در ایران است که 
به تولید محصولات لوکس و باکیفیت معروف است. این شرکت در دهه ۷۰ و 
۸۰ اغلب محصولات باکیفیت نیسان و همچنین محصولاتی از رنو را به تولید 

رسانده و از این منظر برای بسیاری خاطره سازی کرده است.
پارس خودرو یکی از قدیمی ترین شــرکت های تولید خودرو در ایران است که 
به تولید محصولات لوکس و باکیفیت معروف است. این شرکت در دهه ۷۰ و 
۸۰ اغلب محصولات باکیفیت نیسان و همچنین محصولاتی از رنو را به تولید 
رســانده و از این منظر برای بســیاری خاطره ســازی کرده است. اما با شروع 
تحریم ها وضعیت برای همه خودروســازان تغییر کرد و بســیاری از شرکای 
مطرح خارجی از ایران خارج شــدند. طی دو،سه سال اخیر پارس خودرو اقدام 
به تولید برخی محصولات گروه  خودروســازی  سایپا از جمله کوییک آر کرده 
اســت. هرچند حالا بحث فروش سهام این شــرکت توسط سایپا مطرح شده، 
اما اســتراتژی ســایپا برای پارس خودرو تولید در دو بخش مختلف است؛ یک 
بخش که به تولید محصولات داخلی خواهد پرداخت و محصول جدید ســهند 
که نیمه دوم سال آینده به بازار خواهد آمد، نتیجه فعالیت همین بخش است 
و بخش دیگر به تولید خودروهای سی کی دی و خواستگاه اصلی پارس خودرو 
کــه تولید محصولات لوکس بوده، اختصاص پیدا خواهد کرد. در همین زمینه 

با محمدحسین ترابی، مدیرعامل شرکت  پارس خودرو به گفت وگو پرداختیم.
پارس خودرو از گذشته همواره به تولید محصولات متفاوت معروف بوده است. 
خودروهایی که بســیار متقاضی داشــته اســت. روند تولید در این شرکت را 

چگونه می بینید؟
پارس خودرو همچنان که از سابقه آن مشخص است، یک شرکت تولیدکننده 

خودروهای لوکس بوده است. پارس خودرو از گذشته تا قبل از تحریم ها همواره 
خودروهای مدرن و لوکس تولید کرده  اســت. اما متاسفانه تحریم ها شرایطی 
را بــه وجود آورد که این روند تولید خودروهای لوکس یا رخ ندهد یا بســیار 
کمرنگ شود. ما به دنبال این موضوع هستیم که پارس خودرو به حالت گذشته 
و تولید خودروهای لوکس برای کشور بازگردد. می خواهیم به سمتی برویم که 
خودروهای لوکس و مدرن و خودروهایی که در شــأن مردم ایران باشد تولید 
کنیم.قرار اســت چه تغییراتی در حوزه تولید خودرو در این شــرکت قدیمی 

ایجاد شود؟
با توجه به تجربیاتی که طی این  ســال ها به دست آمده و با استراتژی که گروه 
خودروسازی سایپا تنظیم کرده است، قرار شد تا تولیدات شرکت پارس خودرو 
در دو بخش ادامه پیدا کند. یک بخش به تولید خودروهای سی کی دی و بخش 
دیگر به حوزه خودروهای تولید داخلی اختصاص پیدا می کند. خودروهایی که 
با تکیه بر ساخت داخلی تولید می شوند بخش مهمی از تولیدات پارس خودرو 

خواهد بود.
با این اســتراتژی که گروه خودروسازی سایپا طرح ریزی کرده، قرار است چه 

محصولاتی در شرکت پارس خودرو تولید شود؟
این رونــد باعث خواهد شــد در بخش تولید خودروهای ســاخت داخل؛ در 
شــش ماهه دوم ســال آینده محصول داخلی و اقتصادی سهند به بازار عرضه 
شــود. همچنین در شش ماهه نخست ســال آینده نیز علاوه بر تولید خودرو 
کوییــک آر در پارس خــودرو محصولاتی را هم به صورت ســی کی دی تولید 
خواهیم کرد. ســعی ما بر این است که با ترکیب تولید در شش ماهه دوم سال 
جاری نیز روندی را طی کنیم تا از زیانی که در گذشته متحمل شده ایم، خارج 

شویم. تمام تلاشمان را خواهیم کرد تا با کمک و راهنمایی گروه خودروسازی 
سایپا شرایط را تغییر بدهیم.

جایگاه پارس خودرو را بین خودروسازان چگونه می بینید؟
جایگاه پارس خودرو در ســطح خودروسازان جایگاه بســیار بالایی است. این 
شرکت پس از ســایپا و ایران خودرو، سومین خودروســاز کشور است. از این 
رو، ســعی بر این داریم که جایگاهی را که این شرکت قدیمی در سطح ایران 
دارد،بــه آن برگردانیم تا مانند گذشــته پرافتخار عمل کنــد. امیدواریم آن 

جایگاهی را که باید این شرکت داشته باشد، در آینده به دست آورد.
بحث فروش پارس خودرو ازســوی گروه خودروسازی ســایپا هم مطرح شده 

است. این مساله را چگونه ارزیابی می کنید؟
اطلاعیه برای فروش ســهام پارس خودرو صادر شــده اســت. ۸۰درصد سهام 
شــرکت پارس خودرو متعلق به گروه خودروســازی سایپا است. بنابراین گروه  
خودروسازی سایپا تصمیم می گیرد چه اقدامی برای شرکت پارس خودرو باید 
در نظر بگیرد. این که ســهام پارس خودرو به فروش می رســد یا خیر در حوزه 
تصمیم گیری گروه خودروسازی سایپاست. نکته مهم این است که پارس خودرو 
در مسیر مناســبی قرار بگیرد و رسالت خود را که تولید محصولات باکیفیت 
اســت، انجام دهد. درواقع مهم آن اســت که این خودروســازی برای صنعت 

خودرو و کشور مفید باشد.
درحال حاضــر چالش  اصلی صنعت خودرو را چــه می دانید؟ این صنعت برای 

رشد بیشتر به چه شرایطی نیازمند است؟
چالش های صنعت خودرو بسیار زیاد هستند، البته اخیرا نسبت به گذشته این 
چالش ها بسیار کمتر شده اند. اما موردی که همواره وجود داشته، بحث قیمت 

خودرو است. ما در خودروســازی اجازه افزایش قیمت نداریم. قیمت ما ثابت 
است و قیمت خودرویی که به مشتری تحویل می دهیم با ابتدای سال و حتی 
سال گذشــته فرقی نکرده است. اما از آن طرف قیمت نهاده های تولید بسیار 
افزایش پیدا کرده، این چالشــی است که با آن مواجه هستیم. سعی  ما بر این 
اســت تا اندازه ای که البته بســیار اندک است، با کاهش هزینه ها پیش برویم. 
اما درمجموع حدود ۸۰درصد از منابع تولیدمان قطعات و مواد ورودی اســت. 
این قطعات و مواد ورودی همه دچار افزایش شده، در حالی که قیمت خودرو 

ثابت باقی مانده است.
اصولا چه راهی برای حل این مشــکل وجود دارد؟ چگونه می توان این افزایش 

هزینه ها را جبران کرد یا هزینه ها را کاهش داد؟
امیدواریــم بتوانیــم از راه های مختلف بر این مشــکلات غلبــه کنیم. یکی 
از مــواردی کــه می تواند در حل این مشــکل کمک کند، بورس کالاســت. 
امیدواریــم از طریــق این بازار رقابــت را ایجاد کنیــم. درحال حاضر در بازار 
خودرو با کارخانــه اختلاف قیمت داریم. فرقی نمی کند این کارخانه ســایپا 
باشــد یا ایران خودرو. ما به دنبال آن هستیم این اختلاف قیمت به نفع شرکت 
باشــد و نه به نفع دلالان. نباید این اختلاف قیمت خودرو در کارخانه و بازار 
بــه جیب دلالان برود. بهترین راه این اســت که به ســمت عرضه خودرو در 
بورس کالا برویم تا خودرویی که به دســت مشتری می رسد، با قیمت واقعی 
باشد و مشــتری مجبور نباشد به دلیل این مشــکلات به بازار آزاد مراجعه و 
ارقام نجومی برای خودرو پرداخــت کند. زیرا می توان از طریق عرضه خودرو 
 در بورس کالا بر این مشــکلات غلبه کرد. یکــی از موفقیت هایی که اخیرا به

 دست آورده ایم؛ حذف قرعه کشی است. 
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گذر از قله موج هفتم کرونا / احتمال کاهشی شدن روند بیماری در کشور
عضو کمیته علمی کشوری مقابله با کرونا با اشاره به گذر از قله موج هفتم کرونا، گفت: البته هنوز موج 
هفتم به اتمام نرسیده است، اما به نظر می رسد از پیک یا قله این موج بیماری گذر کرده و دیگر شاهد 

روند کاهشی کرونا در کشور باشیم.
دکتر محمد وجگانی، با اشاره به اینکه در حال عبور از موج جدید کرونا هستیم، گفت: بر اساس تعداد 
مراجعین، کاهش موارد ابتلا، مرگ و میر و کاهش تعداد شــهرهای قرمز، به نظر می رســد ما قله موج 

هفتم را رد کرده باشیم.
وی افزود: البته نکته مهم این است که موج هفتم به اتمام نرسیده است؛ اما به نظر می رسد از پیک یا 

قله بیماری گذر کرده و دیگر شاهد روند کاهشی کرونا در کشور باشیم.
او درباره پیش بینی از شــرایط روزهای آتی کرونا در کشــور، تصریح کرد: در حال حاضر تنها نگرانی 
ما واکسیناســیون دزهای یادآور اســت که مردم خیلی این موضوع را جدی نمی گیرند و این در حالی 
است که پس از گذشت شش ماه از تزریق دز قبلی، تزریق مجدد واکسن بویژه در افراد بالای ۵۰ سال 

ضروری و کمک کننده است.
وی افزود: در واقع تزریق واکسن حاشیه امنی ایجاد می کند اما آمار واکسیناسیون حتی نسبت به یک 
ماه قبل کاهش یافته اســت  و این یک خطر است . مردم باید بدانند ما از رفتار ویروس در امان نیستیم 
و هر لحظه ممکن است با سویه ای جدید و سخت مواجه شویم. البته حتی این احتمال هم وجود دارد 
که یکی از سویه های خطرناک قبلی مانند دلتا مجددا فراگیر شود. در چنین شرایطی که سطح ایمنی 

جامعه کاهش یافته است، یکی از مهم ترین راهکارها تزریق واکسن کووید1۹ است.
این عضو کمیته علمی کشــوری مقابله با کرونا ادامه داد: احتمال موج هشتم کرونا هم وجود دارد، اما 
زمان وقوع آن فعلا قابل پیش بینی نیســت . از طرفی اگر قرار باشــد هنوز زیرسویه های امیکرون موج 
آفرینی کنند تاحدودی دغدغه  ما نســبت به سایر ســویه ها کمتر خواهد بود زیرا تا حدی با آنها آشنا 

شدیم اما در سایه  تکمیل واکسیناسیون می توان نگاه مطمئن تری نسبت به آینده داشت.
او درباره تشکیل کلینیک های پسا کرونا برای مقابله با عوارض بلندمدت ابتلا به کووید1۹، تصریح کرد: 
کارگروه ویژه ای در این زمینه در کمیته علمی تشــکیل شده است تا تمام عوارض کرونا مانند عوارض 
نورولوژیک، روانپزشــکی، تاثیرات روی ارگان های مختلف، معلولیت اعضا و... بررسی شود، اما هنوز به 
جمع بندی دقیقی نرســیده ایم.او در خاتمه بیان کرد: پس از گذشت مناسبت ها و تجمعات مختلف در 
روزهای اخیر باید منتظر باشــیم تا روند بیمــاری را رصد کنیم. موضوع حائز اهمیت بعدی راهپیمایی 
اربعین اســت که عزیزانی که قصد این سفر را دارند می بایست واکسیناسیون خود را تکمیل کنند؛ این 

موضوع یک وظیفه انسانی و اخلاقی است تا فردی سبب انتشار بیماری به دیگران نشود.

خبر

مشاور وزیر بهداشت در امور مامایی اعلام کرد

 نقش ماماها در اجرای
 قانونی جوانی جمعیت

مشاور وزیر بهداشت در امور مامایی گفت: ماماها 
در اجرای قانونی جوانی جمعیت و سلامت خانواده 
نقش بی بدیلی دارند. دکتر شهلا خسروی با بیان 
این مطلب در همایش کشوری »تبیین نقش ماما 
در دســتیابی به اهداف قانونــی جوانی جمعیت« 
گفت: بــا توجه به این نقش اساســی تببین این 
قانون و برخــی از مواد آن بــرای جامعه مامایی 
کشــور ضروری اســت.بنابر اعلام روابط عمومی 
وزارت بهداشــت، وی افزود: جمعیت یک چالش 
جدی کشــور و از دغدغه های مقام معظم رهبری 
اســت. با نرخ کم باروری و ادامه روند کنونی تمام 
تلاش های جامعه مامایی هم برای افزایش جمعیت 
بی اثر می ماند. بنابراین باید دســت به دست هم 
دهیم تا مشکل جمعیت کشور مرتفع شود.وی با 
اشاره به این که برخی چالش های جامعه مامایی در 
این حوزه به وزارت بهداشت و برخی چالش ها نیز 
به دانشــگاه های علوم پزشکی کشور بازمی گردد، 
ادامه داد: از مجلس و نمایندگان محترم که پیگیر 
اجرای قانون جوانی جمعیت هستند، انتظار داریم 
که در اجرای قانون تمام دســتگاه های مسئول را 
ارزشیابی کنند. زیرا اگر وزارت بهداشت به تنهایی 
تلاش کند، دســتورالعمل و بخشــنامه و پروتکل 
بنویســد ولی سایر دســتگاه ها نقش آفرینی لازم 
را نداشته باشــند، تلاش ها بی ثمر می ماند.مشاور 
وزیر بهداشــت در امور مامایی گفــت: در برخی 
دانشــگاه ها و اســتان ها با کمبود بیمارستان های 
سطح دو مواجه هســتیم و مادران باردار خدمات 
مــادران پرخطر و ســطح ۳ دریافت می کنند که 

منجر به افزایش سزارین می شود. 
برای تاســیس مراکز سطح 2 در این استان ها نیاز 
به بودجه داریــم که امیدواریم با پیگیری مجلس 
و همیاری اســتانداری ها این معضل حل شــود.

خســروی بیان کرد: مامایی یک تخصص اســت 
که هیات علمی های دانشــگاه علوم پزشکی برای 
تربیت آن زحمت بســیاری را متقبل می شوند. از 
هر جایی به مهارت مامایی آســیبی برسد به نظام 
سلامت آسیب رسیده اســت.وی در پایان تاکید 
کــرد: جامعه مامایــی همــواره در جهت اجرای 
قوانین تلاش کرده اســت. قانون جوانی جمعیت 
اگر درســت اجرا شود کشور را از چالش جمعیت 

نجات می دهد.

رییسکلسازماننظامپزشکی:

هزینههایدرمان،کمرشکناست
رییس کل ســازمان نظام پزشــکی با اشاره به 
دستاوردها و پیشرفت های حوزه پزشکی کشور 
و با بیان اینکه دیگر نیازی به اعزام هیچ بیماری 
به خارج از کشــور نداریم، گفــت: اما پایاپای 
این رشــد، موضوع تامین هزینه هــای درمان 
برای مردم رشــد نکرده اســت و دغدغه تامین 
هزینه برای مثلا یک عمل جراحی برای برخی 

کمرشکن است.
 دکتــر محمد رئیس زاده در آییــن رونمایی از 
طرح بیمه تکمیلی خادمان سلامت که در محل 
سازمان نظام پزشکی برگزار شد، گفت: در این 
شرایط کشــور رسیدگی به امور معیشتی مردم 
در حوزه های مختلف از اولویت های ما است که 
موضوع درمان بخش بســیار مهمی از آن است. 
این یعنی مردم مطمئن باشــند اگر بیمار شوند 
می توانند خدمات مناســب بدون دغدغه هزینه 

مالی دریافت کنند.
وی افزود: جامعه پزشــکی بویژه پس از انقلاب 
اسلامی به درجه ای رسیده که قادر است بهترین 
خدمات را بــه مردم ارائه دهد و دیگر نیازی به 
اعزام هیچ بیماری به خارج از کشــور نداریم اما 
پایاپای این رشــد، موضوع تامیــن هزینه های 
درمان برای مردم رشــد نکرده است و دغدغه 
تامین هزینه برای مثلا یک عمل جراحی برای 

برخی کمرشکن است.
او با اشــاره به فرمایشــات مقام معظم رهبری 
مبنــی بر اینکــه بیمار جز رنج بیمــاری نباید 
رنج دیگری داشــته باشــد، افزود: ما باید برای 
این هدف تلاش کنیــم و این راه حل بر عهده 

بیمه ها است.
وی افزود: جامعه پزشــکی ۳۵۰ هزار عضو دارد 
که این افراد بیمه درمان، تکمیلی و مســئولیت 
دارنــد. در مطــب و کنار این پزشــکان تعداد 
زیادی پرسنل هستند که پا به پای پزشک ارائه 
خدمات می کنند و در مجموع ۹۰۰ هزار نفر در 
حوزه سلامت خدمت می کنند که این دوستان 
از بیمــه تکمیلــی محروم بودند امــا با اصلاح 
قوانین این مشــکل رفع شد. امیدواریم این امر 
فتح بابی برای سایر ســطوح باشد تا با آرامش 

خاطر بیشتری به مردم ارائه خدمت کنند.
رییس کل سازمان نظام پزشکی، تاکید کرد: از 
انجمن های پزشکی استدعا دارم در باب اطلاع 
رسانی و تشویق پرسنل خود به ما کمک کنند. 
کسانی که شــامل این بیمه می شــوند عمدتا 
جوان هســتند و جامعه سالمی هستند که این 
خبر خوبی برای ما و بیمه اســت که اطلاعات و 

سواد سلامت جامعه هدف این طرح بالا است.
در ادامــه برنامــه دکتر مســائلی- مدیرعامل 
صندوق ســلامت و رفاه سازمان نظام پزشکی، 
گفت: یکی از اهداف ما ارائه خدمت به خادمین 
ســلامت یعنی ارائه کنندگان خدمات سلامت 
در کنار پزشــکان است. این امر پیش از امسال 
در دســتور کار بود که با همکاری بیمه مرکزی 
و بیمــه البرز درحال حاضر ایــن مهم رخ داد. 
این طرح برای کلینیک هــا، داروخانه ها، تامین 
کنندگان دارو و تجهیزات پزشــکی خواهد بود 
که پیــش از این جزو گروه هــای کمتر از ۵۰ 
نفر شمرده می شــدند و مشمول بیمه تکمیلی 
نبودند.او تاکید کرد: امکان تحت پوشــش قرار 
گرفتن افــراد در گروه های کمتر از ۵۰ نفر، در 
این طرح مطرح شد. این طرح با خدمات متنوع 
و با قیمت مناســب ارائه می شــود. فرایند کار 
بسیار ساده است. ابتدا ثبت نام افراد در سامانه 
نظام پزشکی و سپس ثبت نام کارکنان و افراد 
تحت تکفل و ســپس پرداخــت ماهانه آنلاین 

انجام می شود.
در ادامــه ایــن برنامه دکتر محمــد بهزادپور- 
ریاســت کل بیمه مرکزی جمهوری اســلامی 
ایــران، گفت: در حوزه بیمــه بازرگانی یکی از 
سیاست های جدی این دولت که به عنوان سند 
تحول به آن تاکیــد دارد، یافتن راهکاری برای 
مردمی شدن بیمه و توسعه آن در سطح جامعه 
است. ما باید ببینیم مشــکل مردم کجاست و 
کجا می توان کمک جدی به آنها کرد. در حوزه 
درمان، بیمه بازرگانی با بخش سلامت همکاری 
دارد تا خدمات پزشکی ارائه دهد و این موضوع 
امســال جزو اولویت های صنعت بیمه است تا با 
همکاری بخش های مختلف، مســائلی که برای 

جامعه عمومیت دارد رفع شود
وی افــزود: اتفاق خوب امروز ســابقه طولانی 
در گذشــته دارد. قبلا برای کارگاه های کوچک 
نمی توانســتیم قرارداد بیمه ای منعقد کنیم که 
این محدودیت هم به فلســفه اقدامات بیمه ای 
بازمی گشــت. اتفاق خوب اصلاح این آیین نامه 
بــود که قبلا اجازه داده نمی شــد در تعداد کم 
قرارداد بسته شود، از طرفی جمع کردن گروهی 
افراد برای عقد قرارداد بیمه ای ممنوعیت داشت 
که این موضوعات اصلاح شد و با پیشگامی بیمه 
البــرز، این طرح خوب بیمــه تکمیلی خادمان 
سلامت در حوزه سلامت اجرایی شد. امیدوارم 
این اتفاق گامی باشــد که این طرح در ســایر 
رشــته ها هم اجرایی شــود. با این طرح حدود 
۵۰۰ هــزار نفر از جامعه خادمان ســلامت به 
همراه خانواده آنها تحت پوشــش بیمه تکمیلی 

می روند که این تدبیر بسیار خوبی است.
بهزادپور، تصریح کرد: یکی از برنامه های جدی 
ما همکاری با حوزه ســلامت است تا مشکلاتی 
که ممکن است در آینده به وجود آید، برطرف 

شود.
او تاکیــد کرد: یکی از پروژه های مهم امســال 
برای ما تکمیل نســخه الکترونیــک در حوزه 
بیمه تکمیلی است. طبیعتا پیش از این خدمات 
جامعی در حوزه الکترونیک از ســوی بیمه های 
تکمیلی به مردم ارائه نمی شد که به شکل جدی 
در صدد رفع آن هستیم. ان شاءالله با تاخیر یک 
یــا دو ماهه ایــن امر هم به نتیجه می رســد و 
حلقه مفقوده این بخش کامل می شود تا منشاء 

اتفاقات مهم باشد.
وی در پایان اظهار کرد: الان با توجه به فشاری 
که بر عموم مــردم از حیث هزینه های درمانی 
وجود دارد، راهی جز ارائه راهکار مشترک بین 
بیمه  و وزارت بهداشــت نداریم . ما باید طرحی 
ارائــه دهیم تا تمام توان کنــار هم قرار گیرد و 
مشکلات از جمله افزایش هزینه مربوط به دارو، 
درمان و تجهیزات پزشــکی مرتفع شود. تجربه 
امروز هم ماحصل یک همکاری مشــترک است 

که امیدواریم توسعه یابد.

سه شنبه 25  مرداد 1401   سال نوزدهم  شماره : 4510دوشنبه 15  فروردین 1401   سال نوزدهم  شماره 177 /شماره پیاپی:4425



wشهریشهری w w . n e w s r a h e m a r d o m . i r 6 دوشنبه 15  فروردین 1401   سال نوزدهم  شماره 177 /شماره پیاپی:4425

معرفیاعضایکمیسیونهایتخصصی
درهشتادوششمینجلسهشورایشهر

بررسیدستورالعملاجراییبانکزمیندرمنطقه22و
تعییناعضایکمیسیونهایتخصصیشورادرجلسهامروز

افتتاحپایانهمترواکباتان
درشنبههایامیدوافتخار

خبر

خبر

چمران در نشست صمیمانه با اصحاب رسانه:

رای دیوان عدالت اداری هیچ ارتباطی به انتصاب شهردار تهران ندارد
 پیگیری مسأله قطع درختان با جدیت توسط مدیریت شهری

رئیس شورای اسلامی شهر تهران در خصوص رای دیوان عدالت اداری که بر اساس آن همه شهرداران 
شــهرهای بالای یک میلیون نفر جمعیت از جمله تهران باید دارای سوابق مرتبط شغلی باشند، اظهار 

کرد: این رای هیچ ارتباطی به آقای زاکانی ندارد و وی از شهرداری نخواهد رفت.
به گزارش ره مردم، مهدی چمران در نشســت صمیمانه با اصحاب رســانه با بیان اینکه همه ساله در 
فروردین و اردیبهشــت ماه میزان تحقق بودجه پایین اســت، اظهار کرد: امیدواریم روند تحقق بودجه 

بهبود پیدا کند.
وی با اعلام اینکه آســایش و آرامش مردم و عدالت اجتماعی برای شــورا و شــهرداری اهمیت دارد، 
خاطرنشان کرد: ۸۵ جلسه در شورا برگزار و 2۹ طرح و ۴2 لایحه شهرداری اعلام وصول شد. شورای 

ششم 6۴ مصوبه داشته و شش پاسخ اعتراض به هیات تطبیق فرمانداری داده شده است.
رئیس شــورای اسلامی شهر تهران با بیان اینکه یک رای در هیات تطبیق به نفع ما صادر شده و رای 
دیگر همچنان مسکوت است تا ببینیم تصمیم مجلس شورای اسلامی در خصوص کمیسیون ماده 1۰۰ 

به کجا می انجامد، اظهار کرد: آنچه مشخص است این رای نیز به نفع شوراست.
وی با اشاره به مصوبه 222 باغ در شورای ششم یادآور شد: زمانی که شورا کار خود را آغاز کرد، پرونده 

انبوهی از باغات باقی مانده بود اما هم اکنون باغات به روز بررسی می شود.
چمران با بیان اینکه سال گذشته رای یک پرونده نیز به نفع باغات صادر نشده است، خاطرنشان کرد: 
ســال ماقبل آن نیز دو پرونده در جنوب شهر پروانه دریافت کردند و رکود ساختمانی را در این بخش 

ایجاد کرد. ما با تعصب و به شدت دنبال این هستیم که هیچ درختی قطع نشود.
رئیس شورای اسلامی شهر تهران تاکید کرد: تهران در گذشته یک باغ شهر بوده و هم اکنون به شهر 
سیمان و آجر تبدیل شده است. نباید به درختان با بغض و کینه و عداوت نگاه کرد و باید برای تکثیر 
آن کوشــید.وی به نامگذاری ۸۴ معبر در تهران طی یک ســال اخیر اشاره کرد و گفت: 12۵ نماینده 
شــورا در بخش های مختلف معرفی شــدند، 2۳۷ تذکر از سوی اعضا شورا و ۳۰ نطق پیش از دستور 

ثبت و سه مجمع عمومی شرکت اتوبوسرانی برگزار شد.
چمران یکی از رویکردهای شورا را ارتباط مستمر و مداوم مردم با اعضای شورا دانست و افزود: اعضای 
شــورا در جمع مردم و دستگاه ها و ســازمان ها حضور پیدا کردند و ارتباط مردمی در این دوره شکل 

گرفت تا درک صحیح و شفاف از مشکلات مردم حاصل شود.
وی با بیان اینکه شــاید کمتر شدن فاصله بین جنوب و شــمال تهران عملی نباشد، خاطرنشان کرد: 

نمی توان انتظار داشت که در سه یا چهار سال این فاصله را کمتر کرد.
چمران با تاکید بر اینکه قاعدتا باید شــهرداری های مناطق شمال تهران بودجه بیشتری داشته باشند، 
گفت: در دیداری که با شهردار منطقه 1۸ داشتیم اعلام شد که بیشترین بودجه مناطق به این منطقه 

اختصاص پیدا کرده است.
رئیس شــورای اسلامی شهر تهران همچنین تصریح کرد: باید به کمک مردم شهر آمد تا بتوان مسائل 
و مشکلات را برطرف کرد. وقتی در مناطق جنوبی می بینیم که ساختمان ها نوسازی می شوند، موجب 

خرسندی ما می شود.
چمران با بیان اینکه نیاز اســت که برخی مســائل به دلایل خاصی در جلسات هم اندیشی مطرح شود، 

گفت: ناچاریم برخی مشورت ها را در جلسات هم اندیشی مطرح کنیم.
وی با بیان اینکه به دبیرخانه توصیه کرده ایم که سیستمی طراحی شود تا جوابیه تذکرات را با پیگیری 
لازم از شــهرداری دریافت کند، یادآور شد: در مواردی من مسائلی که در سطح شهر مشاهده می کنم 

به شهرداران مناطق اعلام کرده و تذکرات لازم را برای پیگیری می دهم.
رئیس شــورای اسلامی شهر تهران با بیان اینکه برای رفع مشکل کانال عباس آباد شهرری، نامه ای به 
وزارت نیرو ارسال کردم، یادآور شد: متاسفانه هنوز هم مشکل این کانال برطرف نشده و اینجاست که 
باید از مطبوعات کمک بگیریم تا این کانال پوشــیده شود. اگر قرار است پاسخ درستی به پرسش های 
ما ندهند، من مســئله را رها نخواهم کرد.چمران در خصوص رای دیوان عدالت اداری که بر اساس آن 
آیین نامه انتخاب شــهرداران فاقد اشکال قانونی تشخیص داده شده و همه شهرداران شهرهای بالای 
یک میلیون نفر جمعیت از جمله تهران باید دارای ســوابق مرتبط شــغلی باشند، اظهار کرد: این رای 

هیچ ارتباطی به آقای زاکانی ندارد و وی از شهرداری نخواهد رفت.

عضو هیئت رئیسه شورای شهر تهران مطرح کرد؛

 ضرورت راه اندازی بازارچه های دائمی
 به منظور عرضه محصولات بانوان کار آفرین

شهرداری از نهاد خدماتی به اجتماعی تبدیل شده است

نجفی با اشــاره به اینکه ضرورت راه اندازی بازارچه های دائمی به منظور عرضه محصولات بانوان کار 
آفرین در مناطق یکی از مهمترین مواردی اســت تا حدود زیادی می تواند مشکلات بانوان را رفع کند 
عنــوان کرد: زمانی که تولید محصول انجام می گیرد تا زمانــی که بازاری برای فروش و عرضه وجود 

نداشته باشد اتفاق موثری رقم نخواهد خورد .
به گزارش راه مردم به نقل از پایگاه اطلاع رســانی شــورای اسلامی شــهر تهران سوده نجفی با هدف 
تعامل و احصاء مشــکلات مردم در مناطق، به همراه شــهردار منطقه 2۰ با شهروندان  ملاقات رو در 
رو داشــت و از نزدیک در جریان خواسته ها و مطالبات آنان قرار گرفت و از شهردار منطقه خواست تا 

جایی که منع قانونی ندارد جهت رفع مشکلات مطرح شده مساعدت کند.
وی همچنیــن در ادامــه با بانوان فعال، نخبه و کار آفرین منطقه نشســت صمیمانه داشــت و پس از 
اســتماع صحبتهای آنان گفت: در ادوار گذشته شهرداری تهران سازمانی با رویکرد خدماتی محسوب 
می شــد که خوشبختانه با تحرکاتی که صورت گرفته این رویکرد تغییر کرده و شهرداری به یک نهاد  

اجتماعی  تبدیل شده است.
عضو هیئت رئیسه شورای شهر تهران با تاکید بر اینکه ایجاد توسعه پایدار با توانمندسازی بانوان ایجاد 
می شــود ادامه داد: در این دوره ازمدیریت شهری به استفاده از توانمندی های بانوان توجه ویژه شده 
است؛ اما برخی از مسائل مطرح شده از حیطه اختیارات شورای شهر خارج است و باید در سطح ملی 

پیگیری شود.
نجفی با اشــاره به اینکه ضرورت راه اندازی بازارچه های دائمی به منظور عرضه محصولات بانوان کار 
آفرین در مناطق یکی از مهمترین مواردی اســت تا حدود زیادی می تواند مشکلات بانوان را رفع کند 
عنــوان کرد: زمانی که تولید محصول انجام می گیرد تا زمانــی که بازاری برای فروش و عرضه وجود 

نداشته باشد اتفاق موثری رقم نخواهد خورد .
رئیس کمیته ســلامت شورای شهر تهران با تاکید بر توجه به موضوع کارافرینی اجتماعی گفت: ایجاد 
اشــتغال علاوه بر رفع مشکلات اقتصادی موجب کاهش آسیب های اجتماعی نیز خواهد شد از این رو 

ضرورت دارد بسترهای لازم برای این امر در شهر فراهم شود.
وی همچنین در خصوص بسترســازی و ایجاد زیرســاخت های لازم برای استفاده معلولان و افراد کم 
توان از اماکن شــهری اظهار کرد: رفع این چالشــها قطعا یک ماهه و یک ســاله برطرف نخواهد شد و  

نیاز به اقدامات بلند مدت دارد که البته در این دوره اقداماتی در این خصوص صورت گرفته است. 
عضو شورای شهر با اشاره به این که توجه به سلامت روان شهروندان یکی دیگر از موارد حائز اهمیتی 
اســت که در کمیته ســلامت مطرح و پیگیری شده اســت، ادامه داد: در این دوره اداره کل سلامت 
موظف شده در سرای محلات و خانه های سلامت جهت اهمیت  و توجه سلامت روان به افراد خدمات 

مشاوره ارائه دهد.

رییس ستاد توان افزایی و حمایت از سمن های 
شــهر تهران بیان کرد: اگر قرار اســت ایده ها 
در طرح هایی مانند ریحان شــهر پیاده سازی 
و موفق باشــند، باید همه اجزای شــهرداری 
مســئولیت  خود را بپذیرنــد و پای کار بیایند 
و اگــر ما این مســئولیت  را بپذیریم، ســایر 
مجموعه هــا نیز به این عرصــه ورود خواهند 

کرد.
به گزارش راه مردم، ســید احمد علوی عضو 
شورای شهر تهران و رییس ستاد توان افزایی 
و حمایت از سمن های شهر تهران در افتتاحیه 
دومیــن رویداد ریحان شــهر- دوشــنبه 2۴ 
مــرداد 1۴۰1- اظهار کرد: یکــی از نواقصی 
که در بررســی عدم موفقیــت طرح ها به آن 
می رسیم این اســت  که مشارکت مردمی در 
آن لحاظ نمی شــود؛ امروزه دیگر دولت ها و 
حکومت ها نمی توانند نقش کاملی را در ایجاد 
رضایتمندی مردم ایفا کنند و باید از مشارکت 

خود مردم نیز در این مسیر استفاده شود.
وی بــا بیان اینکه یکــی از مدلها حکمروایی 
خوب شهری و شایسته است که در آن سعی 
می شــود در بخشــی از فعالیت ها که امکان 
واگذاری دارد از مشارکت مردم استفاده شود، 
افــزود: اگر امروز در مــدل حکمروایی موفق 
نبودیم به دلیل این اســت که صد ســال این 
بلدیــه با یک مدل خــاص و پیمانکاری اداره 
شده و قوانین آن سخت نوشته شده است؛ اگر 
می خواهیم امروز گروه های مردمی، خیریه ها 
و سمن ها به ما کمک کنند و بخشی از بار را 
بردارند، اما به سادگی نمی توانیم آن را انجام 
دهیم به این دلیل اســت که صد ســال است 
بلدیه با قواعد پیمانکاری اداره شده است؛ اما 
بــه مرور زمان با مشــارکت دولت و مجلس و 
نهادهایی مانند شــورا این تغییرات ایجاد می 
شود؛ در واقع حکمروایی شایسته محقق نمی 
شــود مگر اینکه همه گروه ها نقش خود را در 
آن ایفــا کنند. علوی با اشــاره به اینکه امروز 
حتی به لحاظ فیزیکی، توســعه شهر مثلا در 
پل ها و بوستان ها برای زنان و کودکان مناسب 
نیســت، ادامه داد: این نشان می دهد که نگاه 
به اداره شــهر حتی در کالبد شهر، مردانه بود 
و دخیل کــردن زنان در تصمیم ســازی هر 
چند در کلام بود ولی در عمل وجود نداشت؛ 
خوشبختانه امروز شورای شهری تشکیل شده 
که ۴ نفر از آن ها را بانوان تشکیل می دهند و 
کم کم به این سمت می رویم که حضور زنان 
در مناصب تصمیم سازی و تصمیم گیری در 
حال افزایش است و باید این مسأله را نهادینه 
کنیم و ایــن موضوع را به عنــوان یک تفکر 

قطعی بپذیریم. 

خبر خبر

ســخنگوی شورای اسلامی شــهر تهران از تعیین 
اعضای کمیســیون های تخصصی شــورا در جلسه 

هشتاد و ششم خبر داد.
بــه گزارش راه مــردم به نقل از به نقــل از پایگاه 
اطلاع رســانی شورای اسلامی شهر تهران، علیرضا 
نادعلی سخنگوی شورا با اشاره به برگزاری هشتاد 
و ششمین جلسه از ششمین دوره در روز سه شنبه 
بیســت و پنجم مرداد ماه 1۴۰1 اظهار داشت: در 
این جلسه اعضای کمیسیون های تخصصی شورای 

اسلامی شهر تهران تعیین خواهند شد.
وی در ادامه گفت: همچنین  در این جلســه نطق 
پیش ازدستور مهدی اقراریان عضو شورای اسلامی 

شهر تهران را نیز در دستور کار خواهیم داشت.
ســخنگوی شــورا افزود: بررســی اعتراض هیات 
تطبیــق فرمانداری تهران به نظامنامه مشــارکت 

محله ای نیز در دستور کار جلسه شورا قرار دارد.
نادعلی ادامه داد: از ســوی دیگر لوایح  شــهردار 
تهران در خصوص » مجوز فروش و تصویب معامله 
پــلاک ثبتی 1۸۰6۵ فرعــی از 6۷1۸ اصل قطعه 
۳ مفــروز از پلاک ۳26 بخــش 2 تهران )مجتمع 

ایســتگاهی مترو دردشــت(«  و نیــز » اصلاحیه 
مصوبه نحــوه اخــذ مطالبات حوزه شهرســازی 
شهرداری تهران« بررســی خواهند شد.سخنگوی 
شــورا در ادامه افزود: بررسی لایحه شهردار تهران 
در خصوص » دســتورالعمل اجرایــی بانک زمین 
منطقــه 22 »و همچنین بررســی لایحه » اصلاح 
اساســنامه ســتاد مرکزی معاینه فنی خودروهای 

تهران« نیز در دستور کار اعضا قرار دارد.

سخنگوی شــورای اسلامی شــهر تهران از 
اعضای کمیســیون هــای تخصصی  تعیین 

شورا در جلسه آتی خبر داد.
به گزارش راه مــردم به نقل از پایگاه اطلاع 
رسانی شورای اسلامی شــهر تهران علیرضا 
نادعلی ســخنگوی شورا با اشاره به برگزاری 
هشتاد و ششمین جلســه از ششمین دوره 
در روز سه شنبه بیســت و پنجم مرداد ماه 
1۴۰1 اظهار داشــت: دراین جلسه اعضای 
کمیســیون های تخصصی شــورای اسلامی 

شهر تهران تعیین خواهند شد.
وی در ادامه گفت:همچنین  در این جلســه 
نطق پیش ازدســتور مهــدی اقراریان عضو 
شورای اسلامی شهر تهران را نیز در دستور 

کار خواهیم داشت.
ســخنگوی شــورا افزود: بررســی اعتراض 
هیــات تطبیق فرمانداری تهران به نظامنامه 
مشــارکت محله ای نیز در دستور کار جلسه 

شورا قرار دارد.
نادعلــی ادامه داد: از ســوی دیگــر لوایح  
شــهردار تهران در خصوص » مجوز فروش 
و تصویب معامله پلاک ثبتی 1۸۰6۵ فرعی 
از 6۷1۸ اصل قطعه ۳ مفروز از پلاک ۳26 
بخش 2 تهــران )مجتمع ایســتگاهی مترو 
دردشــت(«  و نیز » اصلاحیه مصوبه نحوه 
اخذ مطالبات حوزه شهرســازی شــهرداری 

تهران« بررسی خواهند شد.
سخنگوی شورا در ادامه افزود: بررسی لایحه 
شــهردار تهران در خصوص » دستورالعمل 
اجرایی بانک زمین منطقه 22 »و همچنین 
بررســی لایحه » اصلاح اساســنامه ســتاد 
مرکــزی معاینه فنی خودروهای تهران« نیز 

در دستور کار اعضا قرار داد.
نادعلی افزود: در ادامه این جلســه همچنین 
تعداد 1۵ پلاک ثبتی از حیث باغ یا غیر باغ 

بودن نیز تعیین وتکلیف خواهند شد.

شــهردار تهران گفت: در ابتدای دوره فعالیت مان 
عامدانه کمتر صحبت کردیم اما از ســال جدید، 
شــروع کردیم به بیــان رخدادهایی که در آینده 
قرار است اتفاق بیفتد. از هفته آینده نیز شنبه ها 
برای افتتاح هــا و اقداماتی که مقدمه آن در این 
یازده ماه و قبل از آن فراهم شــد در نظر گرفته 

شده است.
به گزارش راه مردم، علیرضا زاکانی شهردار تهران  
در مراسم بزرگداشــت روز خبرنگار که با حضور 
جمعی از اصحاب رســانه فعال در حوزه شــهری 
برگزار شد، ضمن تبریک روز خبرنگار اظهار کرد: 
پاسخگو بودن و تعامل با رسانه ها امری ضروری 
است و امکان رشــد و  پویایی را فراهم می کند. 
بایکوت کردن نه خوب اســت و نــه اتفاق افتاده 

است.
وی افزود: در ابتدای دوره، عامدانه کمتر صحبت 
کردیم و از ســال جدید، شــروع کردیم به بیان 
رخدادهایی که در آینده قرار اســت اتفاق بیفتد؛ 
از هفتــه آینده نیز هر شــنبه بــرای افتتاح ها و 
اقداماتی که مقدمه آن در این یازده ماه و قبل از 
آن فراهم شده، در نظر گرفته شده است؛ در واقع 

در شــنبه های امید و افتخار هر هفته افتتاحیه 
هایی را خواهیم داشت.

زاکانــی ادامه داد: در ســیل امامــزاده داوود که 
بعنــوان یک اتفــاق تلخ رقم خورد، شــهرداری 
مسئولیت  مســتقیم نداشت اما خودمان را مکلف 
می دانیم که در هرجای ایران اگر نیاز باشد حاضر 
شویم کما اینکه در متروپل نیز بخشی از خدمات 
و ادوات آتش  نشانی شهرداری تهران به آنجا اعزام 
شد. یا در سیل فیروزکوه و یزد نیز کمک هایی از 
طرف شهرداری انجام شد؛ امامزاده داوود و حریم 

منطقه پنج نیز از این قاعده مستثنی نبود.

شهردار تهران بیان کرد: در حادثه سیل امامزاده 
داوود از صبــح زود راهی منطقه شــدم. در این 
میان برخی عنــوان کردند که چکمه نداشــتم؛ 
این در حالــی بود که به دلیل دشــواری کار، از 
پنجره و پشــت بام وارد محدوده می شدیم. یعنی 
کار ســختی های خاص خود را داشت. البته همه 

نهادها مشارکت کردند.
وی تاکید کرد: در همان اثنا افتتاحیه پایانه مترو 
اکباتان را داشــتیم اما از آنجا که کشــور در دور 

ســیل افتاده بود خودمان اعلام کردیم که پایانه 
اکباتــان را افتتاح نکنند. البته شــنبه آینده این 

پایانه افتتاح می شود.
شــهردار پایتخت در ادامه عنوان کرد: خودمان را 
نیازمند دانش دیگران می دانیم و بر این اســاس 
اپلیکیشــنی طراحی می کنیم تا مردم نیز ناظر 
به پروژه ها اظهــار نظر کنند و به طریق اولی در 
استفاده از نظر نخبگان و صاحب نظران نیز اقبال 
بیشتری داریم. موضوعات شهر به صورت بخشی 
و مرتبط با یک ســلیقه سیاسی نیست و مرتبط 

با همه اســت. باید تلاش کنیم آنچه در شهر رقم 
می خورد باعث این شود که شرایط مناسب تر و 
آرامش، رشــد و پیشرفت در شــهر متجلی شود. 
مهم این اســت که شــهر ما و مردم عزیز تهران 
از رشــد و پویایی و تحول بزرگ بهره مند شوند. 
اقداماتی را طراحــی کردیم و برنامه هایی را گام 
به گام پیش می بریم؛ امیدواریم با تعامل با رسانه 
ها بتوانیم شرایطی را رقم بزنیم که آنچه که مایه 
امید و نشاط است را در جامعه دنبال کنیم. هدف 

و مقصود، پیشرفت مادی و معنوی شهر است.

بایدمسالهحضورزناندر
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قیمت پایه مناقصه :  براساس مشخصات ذکر شده در اسناد فراخوان 43/849/052/400) چهل و سه  میلیارد و 
هشتصدو چهل ونه میلیون  وپنجاه دو هزار و چهارصد ریال (

نوع ومبلغ ضمانت شرکت در مناقصه : ضمانتنامه بانکی  به میزان ۵% ارزش معاملاتی  معادل2/192/452/620) دو 
میلیارد و یکصد و نود دو  میلیون و چهارصدو پنجاه و دو هزار و ششصدو بیست(ریال

 تبصره : درصورتی که برندگان اول ودوم مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نگردند ضمانت  آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
محل دریافت اسناد مناقصه : کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران وبازگشایی 
.لذا مناقصه  انجام خواهد شد   www.setadiran.ir الکترونیک دولت )ستاد ( به آدرس  از طریق سامانه تدارکات  پاکت ها 

گران باید در سامانه ستاد قبلا ثبت نام کرده باشند .
مهلت دریافت اسناد : از روز  چهارشنبه1401/5/26  تا ساعت 17روز  یک شنبه مورخ   1401/5/30 

 ، مدارک  باید  آنها  تکمیل  و  مناقصه  اسناد  دریافت  از  پس  مناقصه  در  متقاضیان شرکت  پیشنهادها:  زمان ومحل تحویل 
مستندات و قیمت پیشنهادی را حداکثر تا ساعت 18 روز  پنج شنبه مورخ   1401/6/10  در سامانه )ستاد ایران (به آدرس 
تارنمای سامانه ارائه  وحداکثر تا همان تاریخ   در ساعت اداری نسبت به تحویل  ضمانت نامه  شرکت در مناقصه  داخل پاکت 

لاک مهر شده )پاکت الف( به دبیرخانه سازمان واخذ رسید اقدام نمایند.
نحوه  وزمان بازگشایی پاکت مناقصه  : بازگشایی پاکت الف  وب در ساعت 10صبح روز   شنبه  1401/6/12در محل 

سازمان نوسازی انجام  می شود.
تبصره : مناقصه گران بر اساس ارزیابی فنی و بازرگانی امتیازدهی خواهند شد و در صورت اکتساب حداقل امتیاز 
در نظر گرفته در اسناد مناقصه ، پیشنهاد قیمت )پاکت ج( آنها گشوده خواهد شد. زمان  بازگشایی پاکت ج متعاقبا 

اطلاع رسانی خواهد شد حضور شرکت کنندگان در بازگشایی پاکت ج با ارائه معرفی نامه کتبی بلامانع است .
نحوه  وزمان تحویل کالا: برنده مناقصه متعهد می شود کالای موضوع مناقصه را بعد از تاریخ انعقاد قرارداد حداکثر 
مدت 15 روز  نسبت به بارگیری ، تخلیه ، تحویل  ، راه اندازی واستارت دستگاه ها  وانجام کل تعهدات مورد نظر 

در محل تعیین شده توسط مناقصه گزار با هزینه خود اقدام نماید.
تبصره 1:  کلیه هزینه  های مربوط به حمل ونقل ، نصب و راه اندازی ژنراتور ها از مبدا به مقصد )سازمان نوسازی 

،توسعه وتجهیز مدارس کشور( ، برعهده ی برنده مناقصه می باشد.
شرایط شرکت در مناقصه : دارای گواهی صلاحیت معتبر از وزارت صمت – دارای گواهی به روز شده ارزش افزوده از سازمان 

امور مالیاتی وزارت امور اقتصاد ودارایی
سازمان نوسازی ،توسعه وتجهیز مدارس کشور

آگهیمناقصهعمومیدومرحلهای
سازماننوسازی،توسعهوتجهیزمدارسکشور

خریددودستگاهژنراتور

م الف : 1897   
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 بازدید مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
از دفتر سرپرستی روزنامه در استان خراسان جنوبی

 

علی فرخنده مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی خراســان جنوبی به همراه جمعی از مدیران از دفتر 
سرپرستی روزنامه در خراسان جنوبی بازدید به عمل آوردند.

در این دیدار مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان جنوبی ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهدای 
عرصــه خبر و تبریــک روز خبرنگار با اهدای گل و لــوح تقدیر این روز را بــه مجموعه همکاران این 
سرپرســتی تبریک و از تلاش های مضاعف همکاران روزنامه در اعتلای فرهنگ اســتان تقدیر و تشکر 
نمود.گفتنی است اولین برنامه هفته خبرنگار، دیدار اصحاب رسانه خراسان جنوبی با نماینده ولی فقیه 
بود و پس از آن دیدارهای مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی با نشریات، پایگاه های خبری و سرپرستی 

خبرگزاری ها و نشریات انجام گرفت.
همچنین پنجشنبه 2۰ مرداد ماه، اصحاب رسانه خراسان جنوبی در نشستی صمیمی دغدغه های خود 

را در حضور استاندار مطرح کردند.

عضویت فرهمند در شورای مرکزی سازمان نظام مهندسی ساختمان کشور 
یزد-با حکم وزیر راه و شهرســازی مجتبی فرهمند به عنوان عضو اصلی شورای مرکزی نظام مهندسی 

ساختمان کشور در رشته معماری انتخاب و اعتبار نامه خود را دریافت کرد.
به گزارش روابط عمومی سازمان نظام مهندسی ساختمان استان یزد، مهندس »مجتبی فرهمند« پیش 
از این در رشــته معماری با رای بالای مهندســین کشور به عنوان یکی از منتخبین دوبرابر ظرفیت در 

فهرست ارایه شده به وزیر راه و شهرسازی قرار گرفت.
براســاس این گزارش، شورای مرکزی سازمان نظام مهندسی ساختمان کشور به عنوان نهاد بالادستی 
ســازمان های نظام مهندسی کشــور کار هماهنگی و ایجاد وحدت رویه در اجرای برنامه های سازمان 

های استانی و تنسیق امور مهندسین در ابعاد کلان را برعهده دارد.
این شــوراي متشــکل از 2۵ عضو اصلي و ۷ عضو علي البدل است که از بین دو برابر افراد معرفي شده 
به وسیله هیأت عمومي با برگزاری انتخابات در هر رشته با قید اصلي و علي البدل توسط وزیر مسکن 
و شهرســازي انتخاب مي شوند. اعضاي شــوراي مرکزي باید علاوه بر داشتن عضویت در هیأت مدیره 
سازمان های استان، خوشنام و داراي سابقه انجام کارهاي طراحي، اجرایي، علمي، تحقیقي یا آموزشي 

برجسته و ارزنده باشند.

۳۰۴ میلیارد ریال ارزش افزوده به حساب امور مالیاتی ایلام پرداخت شد
 

ایلام- خبرنگارراه مردم - مدیرعامل شــرکت پالایش گاز ایلام از پرداخت ۳۰۴ میلیارد و ۹۸2 میلیون 
ریال مالیات برارزش افزوده فروش محصولات بابت ســال 1۴۰۰ بصورت مســتقیم و غیرمســتقیم به 
حســاب امور مالیاتی ایلام خبر داد.روح اله نوریان با بیان اینکه ســال مالی 1۴۰۰ این مبلغ به صورت 
مســتقیم و غیر مستقیم به حساب امور مالیاتی اســتان ایلام واریز شده است، افزود: پرداخت اینگونه 

مالیات ها و ارزش افزوده صرف پروژه های عمرانی در سطح استان می شود.
وی بــا بیــان اینکه از این مبلغ 12۰ میلیارد ریال بصورت مســتقیم و 1۸۵ میلیــارد ریال به صورت 
غیرمستقیم توسط پیمانکاران واریز شده است، اظهار داشت: مالیات بر ارزش افزوده فروش محصولات 
این واحد صنعتی در ســال گذشــته نزدیک به ۳۰۵ میلیارد ریال بوده که مبلغ 12۰ میلیارد ریال آن 
به صورت مســتقیم به حساب امور مالیاتی واریز و مابقی  توســط پیمانکاران ارائه کننده خدمات این 
پالایشــگاه پرداخت شده است.مدیرعامل شرکت پالایش گاز ایلام با اشــاره به اینکه پرداخت اینگونه 
مالیات ها باعث رشــد پروژه های عمرانی در اقصی نقاط استان می شود، تاکید کرد: شرکت پالایش گاز 
ایلام هر ساله با پرداخت مالیات و ارزش افزوده به رشد و توسعه استان کمک می کند.نوریان با اشاره به 
اینکه در اجرای ماده 1۷ قانون مالیات ارزش افزوده، این شرکت هرساله به حساب امور مالیاتی استان 
واریز می کند، گفت: در سه ماهه اول سال جاری نیزمالیات بر ارزش افزوده فروش محصولات تولیدی 
این پالایشــگاه ۴۵ میلیارد و ۵1۸ میلیون ریال بوده که به صورت مســتقیم و غیر مستقیم به حساب 
امورمالیاتی ایلام واریز شــده اســت.وی از پرداخت ۳۸ میلیارد ریال بابت عوارض آلایندگی  این واحد 
صنعتی در ســال گذشته خبر  داد و افزود: در سه ماه اول سال جاری نیز ۵ میلیارد ریال بابت عوارض 

آلایندگی به حساب سازمان امور مالیاتی استان واریز شده است.

دیدارمدیر مخابرات منطقه مرکزی با استانداراستان مرکزی
 مهندس لطفی،مدیــر مخابرات منطقه 
مرکزی با دکترمخلص الائمه، اســتاندار 

استان مرکزی دیدار و گفتگو کرد. 
به گزارش اداره روابط عمومی مخابرات 
منطقه مرکزی در این دیدار که در دفتر 
استاندار برگزار شــد ،مهندس لطفی ، 
گزارشــی از طراحی های انجام شــده 
برای ایجاد زیرســاخت فیبر نوری برای 
حدود ۳۰۰ دوربیــن جدید نظارتی در 

کلیه شــهرها و شهرداری های استان ارایه کرد و از مذاکرات انجام شده برای دسترسی کلیه سازمانها و 
نهادهای دولتی جهت تحقق اهداف دولت الکترونیک و ایجاد زیرساخت لازم برای مکانیزه کردن کلیه 

خدمات دولتی خبر داد.
وی همچنین با توجه به گستردگی شبکه امن فیبر نوری شرکت مخابرات در سطح استان آمادگی خود 
را برای تحقق اهداف عالیه دولت محترم در زمینه توســعه زیرساخت برای توسعه فناوری اطلاعات در 

همه حوزه های کسب و کار و تحقق اقتصاد دیجیتال اعلام کرد.
بر اســاس این گزارش در ادامه مهندس لطفی، مخابرات را به عنوان متولی ارتباطات، مبنای توســعه 
زیرســاخت های استان دانســت و بیان کرد :یکی از مهمترین ملزومات شهر هوشمند وجود ارتباطات 
پرُســرعت داده برای ارایه سرویس به شهروندان است و توسعه فیبرنوری در شهرها یکی از زیرساخت 
های مدیریت واحد شهری و زمینه ساز تحقق شهر هوشمند با استفاده از بستر ارتباطی مشترک است.

مدیر مخابرات منطقه مرکزی افزود: توســعه ارتباطات شهری با گسترش هرچه بیشترشبکه های فیبر 
نوری شتاب بیشتری می گیرد وهمکاری ومشارکت سایر دستگاه های اجرایی موجب کاهش هزینه ها 

و زمینه ساز ایجاد شبکه های پایدارارتباطی برای سال های متمادی آینده خواهد بود.

 شهردار باقرشهر/نامگذاری هفدهم مرداد ماه، روز 
شهادت شــهید صارمی به نام روز خبرنگار، یادآور 
مســئولیت پذیری و تعهد و فــداکاری خبرنگاران 
شریفی است که با نثار جان خود پیام رسان جبهه 
حق علیه باطل بوده و با تاســی از نهضت حسینی 
همواره در مسیر روشنگری و آگاه سازی پیش قدم 
بوده اند و در این راستا از همه اصحاب رسانه انتظار 
مــی رود که ادامه دهنده راه این شــهید بزرگوار و 

دیگر شهدای عرصه رسانه باشند
 به مناســبت روز خبرنگار مراسم تجلیل از اصحاب 
قلم با حضور محســن قضاتلو شــهردار باقرشهر به 
همراهــی معاونیــن فرهنگــی اجتماعــی، فنی و 
شهرســازی، سرپرســت معاونت خدمات شــهری 
و سرپرســت معاونت اداری مالــی و مغروری مدیر 
روابــط عمومی و جمعی از خبرنگاران شهرســتان 
ری در ســالن اجتماعات شهید سلیمانی ساختمان 

مرکزی شهرداری باقرشهر برگزار شد.
محســن قضاتلو با تسلیت ایام ســوگواری سرور و 
ســالار شــهیدان حضرت اباعبدالله الحسین )ع( و 
گرامیداشت روز خبرنگار اظهار کرد: قرار بود مراسم 
تجلیل از خبرنگاران در روز 1۷ مرداد برگزار شــود 
اما به دلیل تقارن این روز با عاشــورای حسینی با 

چند روز تاخیر برگزار شد.
قضاتلو با اشــاره به مدت هشــت ماهه حضور خود 
در مدیریت شهری باقرشهر، اظهار داشت: در دوره 
جدید تاکنون دو نشست با خبرنگاران داشته ایم و 

ارتباط بسیار خوبی با خبرنگاران وجود دارد.
امیدواریــم که خبرنــگاران ضمــن مطالبه گری 

موضوعات شهری و رعایت اخلاق و تقوا در انعکاس 
اخبار، مطالبات را از تمامی دســتگاه هایی که در 

مدیریت شهر نقش دارند داشته باشند 
در خدمت به شهروندان خود را خادم آنها می دانیم 
و تمام تلاش خود را معطوف به رفع مشکلات آنها 
در زمینه هاي فرهنگي، خدمات شهری و زیباسازی 

ســیما و منظر شهری ســاخته ایم و این تلاش ها 
همچنان ادامه دارد.

در عرصه خبری و اطلاع رســانی سعی ما بر شفاف 
ســازی و اطلاع رسانی سریع و صحیح بوده است و 
با اعلام شماره تماس و ارتباط نزدیک با شهروندان، 
ســعی نموده ایم از نزدیک مطالبات شهروندان را 

پیگیری نمائیم.
 آن کس که اگاهتر است مسئول تر است، مسئول 
در قبال ملت و کشــور ، مســئول در قبال باورها و 
اعتقادات مردم و عشــق به انسانها در سخت ترین 

شرایط را میتوان نام برد
 با توجه به شــرایط خدمتی و مدیریتی نقد و نقد 
پذیری جزء لاینفک پیوند مســئولین و خبرنگاران 

است و از نقدهای منصفانه استقبال می کنیم
در هفته دولت امســال، کلنگ احداث باند کندرو 
بلوار شــهید رجایی به طــول 22۰۰ متر و افتتاح 
روشــنایی بلوار شهید رجایی در دســتور کار قرار 
دارد.به دنبال اصلاح ساختارهای نظارتی و خدماتی 
بر پایه ســامانه های رایانه ای هســتیم و در آینده 
نزدیک با اصلاح ســامانه و ســایت اطلاع رسانی ، 
دسترسی شــهروندان و پیگیری مکاتبات و فرایند 

اقدامات آسان تر خواهد شد.

رییسدانشگاهپیامنورمرکزهمداناعلامکرد:

مراسمتجلیلازخبرنگارانواصحابرسانهتوسطشهرداریباقرشهر

دانشگاهپیامنوررتبه22رادربیندانشگاههایکشوردارد

رونماییازشهرزیرزمینیسامندرملایر

انتقادازسرعتکندبهسازیجادهآزادشهر-شاهرود

دوشنبه 15  فروردین 1401   سال نوزدهم  شماره 177 /شماره پیاپی:4425

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی صاحبان ســهام نســاجی درین بافت کاشان سهامی خاص 
در حال  تصفیه به شماره ثبت 41 و شناسه ملی 10260118013

بدینوســیله از کلیه ســهامداران شــرکت دعوت می شــود تا در جلسه مجمع عادی 
شرکت که در روز یکشنبه مورخ 06 / 06 / 1401 ساعت 10:30 صبح در محل اصلی 
شــرکت به آدرس جــاده قدیم آران و بیدگل شــهرک صنعتی ســلیمان صباحی-  بلوار  
1- فرعی اول ســمت راست کد پستی  8741711483 برگزار خواهد شد حضور بهم 

رسانند .
دستور جلسه :

1 - بررســی وضعیت اموال و مطالبات و قروض شرکت و نحوه تصفیه امور شرکت 
و مدت زمان جهت پایان دادن به امور تصفیه

مدیر تصفیه

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی صاحبان ســهام شــرکت فرش احتشــام کاشــان سهامی 
خاص درحال تصفیه به شماره ثبت 53 و شناسه ملی 10260138289

بدینوســیله از کلیه ســهامداران شــرکت دعوت می شــود تا در جلسه مجمع عادی 
شــرکت که در روز یکشــنبه مورخ 06 / 06 / 1401 ساعت 11:30 صبح در محل جاده 
قدیــم آران و بیــدگل شــهرک صنعتی  ســلیمان صباحی - بلوار  1- فرعی اول ســمت 
راســت )شرکت درین بافت (  کدپستی 8741711483 برگزار خواهد شد حضور بهم 

رسانند .
دستور جلسه :

1 - بررســی وضعیت اموال و مطالبات و قروض شرکت و نحوه تصفیه امور شرکت 
و مدت زمان جهت پایان دادن به امور تصفیه

مدیر تصفیه

در کوتاه ترین زمان ممکن به انجام رسید؛

 تعمیر و راه اندازی واحد شماره ۳گازی
 نیروگاه شهید رجایی

واحد شماره ۳گازی نیروگاه شهید رجایی در کوتاه ترین زمان ممکن، تعمیر 
و راه اندازی شد.

آزاده مافــی- قزوین، به گزارش روابط عمومی شــرکت مدیریت تولید برق 
شهید رجایی، فرشید کاکاوند مدیر امور بهره برداری نیروگاه سیکل ترکیبی 
در توضیح این خبر گفت: به دنبال اعلام اشــکال در عملکرد سیســتم شعله 
بین های واحد شــماره ۳گازی این نیروگاه، متخصصان ابزاردقیق توانستند 
در کوتاه ترین زمان ممکن، پس از رفع اشــکال و تعمیرات لازم، این واحد را 

دوباره وارد مدار تولید نمایند.
کاکاوند افزود: به دلیل عملکرد کاذب و قطع شعله بین های شماره ی 1،۳،۴ 
واحد شــماره۳گازی  و در پی آن، خروج این واحــد از مدار تولید برق، این 
واحد به صورت اضطراری در دست تعمیرات قرار گرفت که برای این منظور 
در ابتدا کارشناســان بهره برداری، این واحد را در موقعیت مطمئن قرار داده 
و پس از آن، متخصصان تعمیرات ابزاردقیق، طی تلاش بی وقفه موفق شدند 
در کمتر از ۵ســاعت زمان مورد نیاز برای انجام این عملیات تعمیراتی، اقدام 

به تعویض شعله بین ها نمودند.
مدیر امور بهره برداری نیروگاه ســیکل ترکیبی گفت: بعد از انجام تعمیرات 
تخصصی، این واحد از ســوی متخصصان بهره برداری، وارد مدار تولید برق 

شد.
با بازگشت دوباره واحد شــماره ۳گازی نیروگاه سیکل ترکیبی شهیدرجایی 
قزوین، حدود 1۴۰مگاوات برق به شــبکه سراســری تزریق شد تا کمترین 
خللی در تامین برق پایدار و مطمئن برای خدمت رسانی به مصرف کنندگان 

ایجاد نشود.

تعمیر و بازسازی تجهیزات نیروگاه شهید رجایی  با 
استفاده از ظرفیت های داخلی

متخصصان  الکتریک نیروگاه شهید رجایی، با تکیه بر دانش و تخصص خود، 
قطعــات الکتریکی مورد نیاز واحدهای این نیروگاه را بازســازی و تعمیر می 

کنند.
آزاده مافــی- قزوین: به گزارش روابط عمومی شــرکت مدیریت تولید برق 
شــهید رجایی، حمیدرضا صفایی زاده مدیر امور تعمیرات الکتریک نیروگاه 
سیکل ترکیبی در تشــریح عملیات بازطراحی و راه اندازی دوباره الکتروفن 
های ایرکاندیشــن سوئیچ گیر ماژول واحد شــماره ۴ گازی گفت: به دنبال 
وقوع اشکالات پی در پی در سیســتم خنک کاری کمپرسور و اواپراتورهای 
ایرکاندیشن اتاق فرمان نیروگاه ســیکل ترکیبی و احتمال وقوع محدودیت 
تولیــد به دلیل عدم خنک کاری مطلوب در مجموعه کلید خروجی ژنراتور و 
تجهیزات مربوطه، متخصصان این امور اقدام به بازطراحی، بهینه سازی و راه 

اندازی دوباره این سیستم  نمودند.
صفایی زاده افزود: پس از بررســی های فنی و تشــخیص ایرادهای سیستم، 
بازطراحی فن های خنک کاری سیستم مذکور در دستور کار قرار گرفت که 
با تغییر طرح الکتروفن های شــرح داده شده از »سیلندری« به »اکسیالی« 
و اصلاح »فلوی« هوای خنک کاری، سیستم موجود، دمونتاژ و جایگزینی با 

تجهیزات ساخت داخل انجام شد.
     مدیر امور تعمیرات الکتریک نیروگاه ســیکل ترکیبی ادامه داد: همچنین 
مدارهای فرمان و قدرت ایرکاندیشــن از ســوی متخصصان این امور اصلاح 
و سیســتم خنک کاری بهینه شــده ضمن کاهش میزان جریان مصرفی با 

راندمان بالاتر مورد بهره برداری قرار گرفت.
وی اظهار داشــت: مجموعه ایرکاندیشن سوئیچگیر ماژول هر واحد مجهز به 
دو الکتروفن می باشد،که با توجه به طول عمر سپری شده و تعمیر و تعویض 
الکتروفن ها در ســالیان اخیر و متفاوت شدن این تجهیز در واحدهای شش 
گانه گازی، ضمن عدم امکان تامین قطعات یدکی، روند تعمیرات را طولانی 
و  پایداری سیســتم را کاهش داده بود که عدم اقدام به موقع برای رفع این 

نقیصه می توانست تولید واحد را تحت الشعاع قرار دهد.
با اســتفاده از ظرفیت دانــش و تجربه متخصصان داخلــی تاکنون نیازهای 
نیروگاه به قطعات و تجهیزات واحدها، تامین شــده است؛ سیاستی که علاوه 
بر کمک به پایــداری تولید و افزایش باورمندی بــه توانایی داخلی، موجب 

کاهش قابل توجه هزینه های تعمیراتی و جاری شده است.

علــی حســین محمدظاهری در جمــع اصحاب رســانه بیان 
کرد:دانشــگاه پیام نور از نظر رتبه بندی دانشــگاه ها در کشور 
رتبه 22 را دارد و در بین دانشــگاه های جهان نیز دانشگاه پیام 
نور بر اســاس رتبه بندی لایدن  توانست در سال 2۰2۰  جزو 

دانشگاه های برتر جهان باشد. 
وی بــا بیان اینکــه تا حدودی می تــوان گفت که دانشــگاه 
بین المللی است افزود: نحوه پذیرش در این دانشگاه، بر اساس 
نظام ســنجش کشــور اســت و به صورت با آزمون و با سوابق 

تحصیلی دانشجو می پذیرد.
رئیس دانشگاه پیام نور مرکز همدان با تصریح بر اینکه دانشگاه 
پیام نور یکســری مزایا و امکانات برای دانشــجویان قائل شده 
اســت؛ تشــریح کرد: یکی از ایــن امتیازات بر همین اســاس 
دانشجویان دانشــگاه پیام نور می توانند به راحتی تغییر رشته 
بدهند مگر در برخی از رشته ها که محدودیت هایی وجود دارد.

محمــد ظاهری با بیان اینکه ، پایین ترین نرخ شــهریه در بین 
تمامی دانشــگاه های ایران مربوط به این دانشگاه است، گفت: 
تسهیلات بدون محدودیت به دانشجویان پرداخت می شود و در 
هر ترم برای دانشــجویان کارشناسی مبلغ یک میلیون و ۳۰۰ 
هزار تومان و برای مقطع کارشناســی ارشد مبلغ دو میلیون و 

6۰۰ هزار تومان تسهیلات تعلق می گیرد.
این مســئول در ادامه صحبت های خود گفت: دانشجویان پیام 

نور محدودیتی برای تحصیل همزمان در 2 دانشگاه را ندارند.
محمدظاهــری از فعالیت بنیاد حامیان دانشــگاه پیام نور در 
راســتای حمایت از دانشــجویان بی بضاعت خبر داد و افزود:  
چندیــن خیر از طریق ایــن بنیاد از دانشــجویان ناتوان مالی 
حمایــت می کنند تــا  آنها در تحصیل دغدغه خاطر نداشــته 

باشند.

محمدظاهری اشاره کرد:خوشبختانه کمبودی به لحاظ کلاس، 
آزمایشگاه و سرانه فضای ســبز و آموزش نداریم، ضمن اینکه 
چندین پروژه  عمرانی در دســت اقدام است که دستاورد سفر 

اخیر ریاست جمهوری بوده که سرعت بیشتری یابند.
وی بیان داشــت: اســتان همدان ۸ هزار و 1۰۰ نفر دانشــجو 
در مقطع کارشناســی و یک هزار و 2۰۰ دانشجوی کارشناسی 
ارشــد پیام نور دارد و  این دانشگاه با توجه به شعار سال نیز در 

خصوص مسئله دانش بنیان ورود جدی داشته است.
رئیس دانشــگاه پیام نور اســتان همدان افزود: در اســتان 66 
شــرکت دانش بنیان فعال بوده که چهار مورد آن در دانشــگاه 

پیام نور مستقر است.
وی با اشــاره به اینکه دانشگاه پیام نور استان قطب کرسی های 
آزاداندیشــی در کشــور اســت بیان کرد: ســایت کرسی های 

آزاداندیشی کشور را استان همدان مدیریت می کند.
رئیــس دانشــگاه پیــام نــور اســتان همدان با بیــان اینکه 
نحوه تحصیل در دانشــگاه پیــام نور، دانشــجومحور و کتاب 
محور اســت گفــت: امتحانات ایــن مرکز متمرکز اســت به 
 نحــوی کــه امتحانات هر رشــته در کشــور در یک ســاعت
 مشــخص با یک نوع سوال مشخص گرفته می شود و به همین 
دلیل دانشجویان دانشگاه پیام نور در ورودی بسیار خوب عمل 
می کنند و ۳۰ درصد ورودی کل رشــته های کشور دانشجویان 

پیام نور هستند.
محمد ظاهری با تشــریح فعالیت های دانشگاه پیام نور استان 
همدان در عرصه های فرهنگی،  ورزشی و علمی اظهار داشت: 
در بخش آموزشــی  نیز طبق رشــته های مندرج در دفترچه 
به جز پزشــکی و پیراپزشــکی آمادگی داریم بر اساس سوابق 

تحصیلی دانشجویان را پذیرش کنیم.

پس از ســال ها انتظار فاز نخست شــهر زیر زمینی سامن آماده 
میزبانــی از گردشــگران و علاقمندان به تمدن چند هزار ســاله 
ایران شده و به زودی با حضور مسئولان کشوری به بهره برداری 

میرسد.
 مدیرکل میراث فرهنگی اســتان همدان بــا اعلام اینکه فاز یک 
دســتکند سامن آماده افتتاح اســت اظهار داشت: دلیل اینکه در 
ســال های گذشــته بر آماده کردن زیر ســاختهای دستکندهای 
اســتان تمرکز کردیم برای این بود که بتوانیم مهمترین شاخص 
های کلان گردشگری یعنی افزایش میزان ماندگاری گردشگران 

را در استان افزایش دهیم.
 وی با این توضیح اینکه دســتکندها به عنوان جاذبه های جدید 
گردشــگری این ظرفیــت را دارند که ماندگاری گردشــگران در 
اســتان را افزایش دهند افزود: اســتان از دستکندهای متعددی 
برخوردار اســت به همین دلیل نیز پایگاه تخصصی دستکندها را 
در استان همدان راه اندازی کرده ایم موضوعی که شاید در کشور 

نظیر نداشته باشد.
مالمیر با بیان اینکه در حال حاضر زیرســاختهای دو دســتکند 
ارزانفورد و سامن آماده شده و یا در حال آماده سازی است گفت:  
علاوه بر این دو دســتکند، در دهبنه تویســرکان نیز دستکندی 
وجود دارد که اخیرا وزیر میراث فرهنگی از آن بازدید داشــتند، 

دســتکندی که در آن ظرفیت هــای خوبی وجود دارد و به دلیل 
نزدیکی به شــهر میتواند به یکی از جادبه های خوب گردشگری 

استان و شهرستان تبدیل شود.
این مقام مســئول بیان کرد:  ســاماندهی دســتکندهای استان 
از جمله پروژه های پیشــنهادی در ســفر رئیــس جمهور بودکه 
توانســتیم برای آنها اعتبار خوبی را جذب کنیم. علاوه براین در 
راســتای معرفی وجذب گردشگر نیز در حوزه تبلیغات از ظرفیت 

های موجود استفاده میکنیم. 
وی با این توضیح که برای سفر رئیس جمهور به استان طرح های 
حود را در چند محور تعریف کردیم گفت: با این اقدام توانســتیم 
1۵۰ میلیارد تومان اعتبار برای دســتکندها، ساماندهی و حفظ 

بافت های واجد ارزش استان کسب کنیم.
او در ادامه گفت: منتظر هستیم تا مصوبات سفر ابلاغ رسمی شود 

و تخصیص اعتبارات طی دو سال اتفاق می افتد.
 مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی اســتان 
همدان، موضوع دستکندها، ســاماندهی و مرمت بافت های واجد 
ارزش شهری و روســتایی، تکمیل زیرساخت ها روستاهای هدف 
گردشگری، مناطق نمونه و محورهای گردشگری و ایجاد نمایشگاه 
دائمی عرضه صنایع دســتی استان همدان را از جمله محورهای 

مهم ارائه شده در سفر استانی رئیس جمهور عنوان کرد.

فرماندار شهرســتان آزادشــهر از روند کند بهســازی جاده این 
شهرستان به سمت شاهرود انتقاد کرد و گفت: باید اعتبارات لازم 

در این حوزه در سطوح ملی و استانی تقویت شود.
ســید جواد کریمی در جمع خبرنگاران و اهالی رســانه اســتان 
گلستان با اشاره به اینکه خبرنگاران همواره یکی از بالهای توسعه 
استان و شهرســتان بوده اند، اظهار کرد: بنده شخصا رسانه ها و 
خبرنگاران را به عنوان مشــاورانی امین و کارآزموده می دانم که 
در بسیاری از امور می توانند کمک کننده به مردم و دولت باشند.

وی با بیان اینکه شهرســتان آزادشــهر یکی از شهرســتان های 
محوری شرق استان است، افزود: انتظار ما این است که شهرستان 
آزادشــهر به عنوان محل عبــور زائران امام رئوف علیه الســلام 
همچنان مورد توجه جدی قرار گرفته و اعتبارات این شهرســتان 

افزایش پیدا کند.
فرماندار شهرســتان آزادشــهر با تقدیر از استاندار گلستان و نگاه 
مثبت وی به توســعه متوازن در سطح اســتان، خاطرنشان کرد: 
در دولت ســیزدهم با حمایت اســتاندار و همراهی نماینده مردم 
در مجلس شهرســتان آزادشهر با شتاب بیشتری به سمت توسعه 

حرکت می کند.
کریمی با انتقاد جدی از روند کند بهســازی جاده آزادشــهر به 

شاهرود که یک جاده بین المللی است، ادامه داد: تردد زیادی در 
این مســبر صورت می گیرد که فقدان جاده مناسب با هر دلیلی 
از جمله کمبود اعتبار پذیرفتنی اســت و موجب بروز خطر برای 

عزیز شده است.
وی با اشــاره به اینکه جهت تکمیل شدن این جاده حدود 2 هزار 
میلیارد تومان اعتبار نیاز است، تصریح کرد: که در سفر اخیر وزیر 
اقتصاد به گلســتان با هماهنگی استاندار  ۸۰۰ میلیارد تومان از 
محل ماده ۵6  برای ادامه کار درخواســت کردیم که قول مساعد 

پیگیری آن از سوی وزیر محترم اعلام شد.
فرماندار شهرستان آزادشهر در پایان در رابطه با ترافیک سنگین 
میدان جمهوری آزادشــهر که مشــکل زیادی هم برای مسافران 
عبوری و هم شــهر گنبدکاووس در زمان اوج مسافرت ها بوجود 
آورده است، گفت: طی مطالعاتی که توسط کارشناسان شهرداری 
و راهداری انجام شده اســت تصمیم به ایجاد یک زیرگذر گرفته 
شــد که برای ســاخت زیرگذر در میدان جمهوری  حدود ۳۰۰ 
میلیارد تومان پیش بینی شــده که طی یک نامه از وزیر اقتصاد 
از محل ماده ۵6 مبلغ 2۰۰ میلیارد تومان درخواســت کردیم تا 
بتوانیم این مشکل که هرساله در ایام عید و تابستان با آن مواجه 

هستیم را رفع کنیم.
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اختلافنظرنمایندگانمجلسوضرغامیبرسرچیست؟

دبیرجشنوارهتئاترفجر:جشنوارهامسالتولیدیاست

آیندگانهمکمالالملکمیخواهند!

استادشهیدی،بمنزلهصدهاکتاببود!

استیونکینگ:برایفکرنکردنبهترامپرُماننوشتم

»سایه«دستمایۀیکحراجیجعلیشد!

وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی گفت: ســؤالات 
نمایندگان مجلس به صفر رســیده و دیگری نیازی به مطرح شــدن 

سوالات در صحن مجلس نیست.
به نقل از روابط عمومی وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
با اعضای کمیسیون  از جلســه  دستی، ســیدعزت الله ضرغامی پس 
فرهنگی مجلس گفت: امروز برای پاســخ گویی به ســوالات تخصصی 
نمایندگان محترم مهمان کمیســیون فرهنگی بودیم. تمام نمایندگانی 
که طرح ســوال کرده بودند، یا تقریبا قانع شدند یا زمان دیگری برای 
پاسخگویی تفصیلی مشخص شــد و تقریبا سؤالات نمایندگان به صفر 
رســید و نیازی به مطرح شدن ســوالات در صحن نیست و البته این 

موضوع وظیفه من را سنگین تر می کند.
او با بیان این که ما در ســال های گذشــته در حــوزه میراث فرهنگی 
گرفتــار غفلت بودیم، افــزود: کارهای زیادی که در این یک ســال 
 در حوزه زیرســاخت ها انجــام داده ایم، نیاز به زمــان دارد تا اثرات 

خود را نشان دهد.
ضرغامی ادامه داد: امروز گزارش عملکرد یک ســاله وزارتخانه را ارائه 
دادم و ســعی کردم اقداماتم در راســتای وعده هایی که در زمان رأی 
اعتماد داده بودم، توضیح دهم. یکی از مهم ترین مشکلات ما در حوزه 
میراث فرهنگی، مســأله بافت ها و بناهای تاریخی است. ضمن این که 
ارزش بناهای تاریخی بسیار بالاست و ما وظیفه داریم میراث فرهنگی 
را حفظ کنیم، اما متقابلا در حوزه تملــک، باید پول ابنیه تاریخی که 

ثبت وزارت می شــود را به صاحبانش پرداخــت کنیم و این اعتبار در 
سال های گذشته در نظر گرفته نشده اســت؛ لذا همین الان صاحبان 
بناهای زیادی منتظر دریافت پولشان هســتند. البته به دنبال راهکار 
مشــترکی با کمیسیون فرهنگی هســتیم تا خدا نکرده ظلمی در حق 

کسی صورت نگیرد.
او در ادامه با اشاره به بحث حریم های در نظر گرفته شده برای بناهای 
تاریخی، اظهار کرد: ایــن حریم ها برای مردم در شــهرهای مختلف 
مشکلاتی ایجاد کرده است. آقای رئیس جمهور هم در سفرهای استانی 
با این مشــکلات مواجهند. بعضی از نماینــدگان مجلس که به عنوان 
ســوال کننده آمده بودند به طور جدی در مــورد این حریم ها معترض 

بودند و من توضیح دادم که ما حریم های مختلفی داریم.
ضرغامی بیان کرد: یکی از وظایف ما این اســت که حریم ها را درست 
روشــن کنیم؛ چراکه بعضی حریم ها در ســال های گذشته به صورت 

کارشناسی تنظیم نشده است.
وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی در ادامه گفت: در 
یکسری حوزه هایی که مشکل بافت داریم با همین نگاهی که به تعیین 
حریم ها داریم، مسأله نمایندگان حل شد، اما در مورد بافت های تاریخی 
که اصولا نمی شود دستکاری کرد تلاش داریم تا برای هر استان با توجه 

به ویژگی های خاص آنجا نسخه مخصوصی بپیچیم.
او افــزود: مثلا در جایی مثل یزد یا میبد، آن بافت باید حفظ شــود و 
خود مردم هم این را می خواهند و ما باید با اعطای وام و تســهیلات به 

مردم کمک کنیم تا خودشان در حفظ بنا مشارکت کنند و در عین حال 
مشکلاتشان نیز حل شود.

ضرغامی با بیان این که در بســیاری جاها مشــکل جدی نداریم و با 
استفاده از ظرفیت محلی می توانیم مشکلات را حل کنیم، گفت: قوانین 
میراث فرهنگی به نوعی شــاغول ما هستند و معتقدم ضمن این که این 
شاغول همیشه باید برقرار باشد، مشکلات مردم را نیز باید رفع کنیم.

 پیش تر اعلام شده بود ضرغامی برای پاسخگویی به سوالات تعدادی از 
نمایندگان مجلس درباره عملکرد یک ساله او در وزارت میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی به کمیسیون فرهنگی مجلس دعوت شده 
اســت. حدود 18 نماینده از ضرغامی طرح سوال کرده بودند که پیرو 
آن، احتمال اســتیضاح او در مجلس نیز مطرح شده بود. وزیر میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در گردهمایی مدیران پایگاه های 
میراث ملی و جهانی یکشــنبه 22 مردادمــاه در گردهمایی مدیران 
پایگاه های میــراث ملی و جهانی به موضوع اختــلاف نظر نمایندگان 
مجلس و اســتیضاح او اشــاره کرده و گفته بود: برخــی نمایندگان 
مجلس که می خواهند اســتیضاح کنند، می گویند مردم می خواهند در 
کنار میراث فرهنگی ساخت وســاز کنند، چرا ما به فکر آن ها نیستیم. 
قطعا که حریم ها باید منطقی تعیین شــود، امــا وقتی می گوییم بافت 
تاریخی با هویت شــهری تعــارض ندارد، خیلی ها متوجه نیســتند و 
 فکر می کنند بافت تاریخی بافت فرســوده اســت و بــا یک بولدوزر

 می توانند، تخریب کنند.

»استیون کینگ« نویسنده مطرح آمریکایی، »دونالد ترامپ« رییس جمهور 
سابق آمریکا را فردی وحشتناک توصیف کرد.

 این نویســنده پرکار و ۷۴ ساله در گفت وگویی با ساندی تایمز به در اظهار 
نظر صریح درباره رییس جمور ســابق آمریکا گفته: »فکر می کنم که ترامپ 
رییس جمهور وحشــتناک و فرد وحشــتناکی بود که واقعاً دســت به رفتار 
جنایتکارانه می زد. او یک جامعه ســتیز بود که تلاش کرد دموکراسی آمریکا 
را نه به خاطر خواســته های سیاســی خودش، بلکه به این دلیل آن که که 

نمی توانست شکیت را قبول کند، واژگون کند«.
هنگامی که از او درباره ظهور فاشیســم در آمریکا پرسیده شد، توضیح داده: 
»یک جناح راســت قدرتمند و سیاسی در آمریکا وجود دارد و آنها در برخی 
از رسانه ها یک بلندگو دارند. آنها فاشیست نیستند اما راست گرایان افراطی 
هســتند، کســانی که منکر تغییرات آب و هوایی هستند و این یک مشکل 
واقعی اســت«.»کینگ« که یکی از پرکارترین نویســندگان روی کره زمین 
اســت که تاکنون 6۴ رمان منتشر کرده است که با »کری« در سال 1۹۷۴ 
شــروع شد. پس از گذشــت ۵۰ ســال از زندگی حرفه ای اش بیش از ۳۵۰ 

میلیون نســخه از آثارش فروخته شده و  شــصت و پنجمین رمان او با نام 
»قصه پریان« در سپتامبر منتشر خواهد شد.

او درباره رمان جدیدش نیز گفت: »آنچه که فکر می کردم دوست دارم انجام 
دهم این بود که یک کتاب خواندنی و خوب بنویســم و ایده ام آن بود کاری 
کنم که خوشحالم کند و من را از فکر کدن به کووید و ترامپ، سیاست و هر 
چیز دیگری که هر روز گرفتارش هستم دور کند و این تقریباً با رمان »قصه 
پریان« اتفاق افتاد.»استیون کینگ« خالق بیش از  2۰۰ اثر ادبی در ژانرهای 
وحشــت و خیال پردازی است. او نویسندگی را در سن هفت سالگی آغاز کرد 
و با نام های مستعار »ریچارد باکمن« و »جان سوئیتن« آثار متعددی نوشته 
اســت. رمان های »کینگ« چنان با اســتقبال گرمی از سوی خوانندگان او 

روبه رو شد و فیلم های زیادی بر اساس آن ها در سینما ساخته شد.
کارگردانان مطرح با اقتباس از رمان های او فیلم های بســیاری ســاخته اند. 
برخی از این فیلم ها با بازی درخشــان بازیگران نام دار بر پرده رفته که از آن 
جمله می توان به »درخشش«، »مسیر سبز«، »رهایی از شائوشنگ«، »آن«، 

»مه«، »میزری« و »1۴۰۸« اشاره کرد.

تبلیغِ تخفیفِ یک محصول آرایشی به مناسبت درگذشت »سایه« که حاشیه ساز 
شــده است، جعلی از آب درآمد. درحالی که هنوز چند روزی بیشتر از درگذشت 
امیرهوشنگ ابتهاج )هـ. ا. ســایه( نگذشته و البته پیکر او نیز هنوز برای مراسم 
تشــییع به ایران بازنگشته اســت، یک تبلیغ که نام این شاعر فقید را دست مایه 
قرار داده، حاشیه ســاز شده است.ماجرا از این قرار است که تصویری مبنی بر به 
حراج گذاشته شــدن یک محصول آرایشــی برای گرامی داشت »سایه« توسط 
یکی از فروشــگاه های آنلاین ایرانی منتشــر شده و دست به دست می شود. این 
تبلیــغ بــه مخاطبان می گوید که با کــد تخفیف نام کوچک ابتهاج، هوشــنگ 
)»hooshang«( می تواننــد تا ۷۰ درصد تخفیــف دریافت کنند!با این حال، 
در پی پیگیری در فضای مجازی، این فروشگاه آنلاین نوشته است که این تبلیغ 
مربوط به آن ها نیســت. به نظر می رسد سازندگان این تبلیغ در عین حال هم از 
نام یک شاعر برجسته و هم از اعتبار یک شرکت استارتاپی سوء استفاده کرده اند 
و یک تبلیغ جعلی ساخته اند، شاید هم به دنبال ایجاد یک موقعیت طنز بوده اند.

این در حالی اســت که پیش از این، در مردادماه 1۳۹۹ فرزند این شاعر نسبت 
به تجارت با نام و عکس پدرش هشــدار داده و در بخشی از آن نوشته بود: »این 
روزها بیش از حد، نقل قول و سخن از قول شاعران و نویسندگان، به جعل دست 
به دست می شود. هر شاعری کتابی دارد و نوشته واقعی اهل کتاب سند است، نه 
این نقل قول های ســاختگی و جعلی. هر مخاطبی که خود در انتشار این گفته ها 
نقش دارد و حتی صفحات جعلی با نام و عکس این افراد شناخته شده را به اصل 

می گیرد، خود در این خطا سهم بزرگی دارد.
*کپی برابر اصل نیست.

*با نام و عکس سایه و دیگر بزرگان تجارت نکنید!
*هر فردی دارای صورتی ســت و عکســی. با عکس دیگران صفحه نسازیم. خود 

واقعی خود باشیم!«

دبیر چهل و یکمین جشنواره بین المللی تئاتر فجر همزمان با رونمایی از فراخوان 
این رویداد تاکید کرد که از همه افکار و ســلیقه ها بــرای حضور در این رویداد 
دعوت می کند. فراخوان چهل و یکمین جشــنواره بین المللی تئاتر فجر، دوشنبه 
2۴ مرداد ماه با حضور کاظم نظری، مدیر کل هنرهای نمایشی و کورش زارعی، 

دبیر این دوره از جشنواره در تالار مشاهیر مجموعه تئاتر شهر رونمایی شد.
کاظــم نظری در این برنامه روز خبرنگار را به خبرنگاران تبریک گفت اما بعد از 

رونمایی فراخوان، برای حضور در جلسه ای دیگر، نشست را ترک کرد.
خبرنگاران از او خواستند به عنوان هدیه روز خبرنگار، چند دقیقه ای بیشتر بماند 
و به چند پرســش آنان پاســخ دهد. او عذرخواهی کرد که چنین امکانی برایش 
میسر نیســت ولی در مقابل درخواست خبرنگاران برای برگزاری نشست خبری 
در هفته های آتی، گفت وظیفه خودش می داند که در نشستی خبری پاسخگوی 

خبرنگاران باشد.
در ادامه، کورش زارعی که در ده های گذشــته خودش جزو شرکت کنندگان در 
جشنواره بوده است، توضیحاتی درباره تفاوت های فراخوان این دوره از جشنواره 
در قیاس با چند دوره گذشته، ارایه و تاکید کرد که همه کوشش خود را به کار 

می گیرد تا رونق و نشاط سال های پیشین به جشنواره برگردد. 

او با اشــاره به اینکه در این مدت چندین جلســه هم اندیشی با اصحاب رسانه و 
هنرمندان برگزار کرده اســت، تاکید کرد: می خواهیم در این جشــنواره از همه 
افکار و پیشــنهادها و حتی انتقادهای سازنده اســتفاده کنیم. برای برگرداندن 
رونق و شور و شوق قبلی به جشنواره، امسال تغییراتی در فراخوان داده ایم چون 

جشنواره در چند سال اخیر، شور و هیجان بالایی نداشت.
زارعی که در سال های گذشته از شهر قم در جشنواره تئاتر فجر شرکت می کرد، 
با یادآوری دوران پر فروغ این جشــنواره افزود: من محصول جشــنواره هستم و 
برنــده ۸ جایزه در این جشــنواره بوده ام. هرچه یاد گرفتــه ام، از دیدن کارها و 

شرکت در کارگاه های همین جشنواره بوده است.
زارعی با بیان اینکه در چند ســال گذشته جشنواره بیشتر بر بخش مرور تمرکز 
داشــته است، ادامه داد: اغلب کارهای این بخش در طول سال اجرا و دیده شده 
بودند. بنابراین کمتر کسی برای تماشای آنها تمایل داشت و همین امر سبب شد 
شــور و هیجان جشنواره کم شود. به همین دلیل امسال، جشنواره ویژه کارهای 
تولیدی اســت که در این رویداد رونمایی خواهند شــد. به این صورت که تمام 
کارهای مسابقه ایران یا  از نمایش های تولیدی در استان هاست یا به شکل ارسال 

متن و شرکت در مراحل بازخوانی و بازبینی انتخاب می شود.

محمدرضا قادری یکی از هنرمندان پیشکســوت در حوزه نقاشی دیواری 
محســوب می شــود. این هنرمند که به تازگی دیداری با معاون آموزش 
مطالعات سیاســی وزیر امور خارجه داشته، درخواستی را مبنی بر ثبت 

نقاشی دیواری به عنوان هنر ـ رسانه مطرح کرده است.
 نقاشی دیواری در کشور ما دارای پیشینه طولانی است که به ۳۰۰ سال 
قبل باز می گردد. علی رغم این پیشــینه طولانی اما این هنر در کشور ما 
هیچگاه ثبت نشده و حالا محمدرضا قادری که به عنوان پیشکسوت این 
عرصه شــناخته می شود، درخواســتی را برای ثبت شدن نقاشی دیواری 
به عنوان هنر ـ رســانه و همچنین راه اندازی انجمن هنرمندان نقاشــی 

دیواری مطرح کرده است.
او در گفت وگویی درباره این مســأله می گوید: »طبق تاریخچه ۳۰۰ سال 
گذشــته، ما نقاشی دیواری داشــتیم اما هیچگاه به عنوان یک هنر ثبت 
نشــده است. نقاشی دیواری در کشــور ما اصلا به عنوان هنر ثبت نشده 

است. به خاطر اینکه مسوولان اصلا اهمیت نمی دادند.«
قــادری اعــلام کــرد: روز یکشــنبه ـ 2۳ مــرداد مــاه ـ مــن بــا 
محمــد تقی حســینی، معــاون آمــوزش مرکــز مطالعات سیاســی 
 و بیــن المللــی وزارت امــور خارجــه دیداری کــردم. وقتی ایشــان 
نمونــه کارهای من را دیدند، ابــراز تعجب کرده و اظهــار کردند که با 
همکاری وزارت ارشاد هر کاری که برای ثبت این هنر ـ رسانه لازم باشد، 

انجام خواهند داد.«
این هنرمند ادامه می دهد: »امیدوارم که بتوانیم نقاشــی دیواری را برای 
شورای عالی هنرمندان کشور جای بیندازیم و هنرمندان نقاشی دیواری 

بتوانند مــدرک معــادل دریافت 
کنند. ما از ایشــان درخواســت 
کردیم که اگر ممکن اســت با 
وزارت ارشــاد صحبت شود تا 
بتوانیم درخواست کنیم نقاشی 
دیواری را جزو کارهای رســانه 

ای محسوب کنند.«
قادری اضافه می کند: »ما تلویزیون، 

رادیو، روزنامــه و مجله ها را داریم که 
رسانه محسوب می شوند. من فکر می کنم 

شاید که نقاشــی دیواری نیز خودش یک رســانه محســوب  می شود. 
رادیــو را تعداد کمی دنبال کنند یا به آن گوش بســپارند ولی نقاشــی 
دیواری را در روز، میلیون ها نفر در سطح شهر مشاهده می کنند؛ بنابراین 
نقاشی دیواری نیز خودش یک رسانه محسوب می شود. ما حتی پیشنهاد 
کردیم که انجمنی به اســم نقاشی دیواری راه اندازی شود که هنرمندان 

این کار بتوانند در آن مشارکت داشته باشند.«
او درباره چشــم انداز چنیــن طرحی اظهار می کند: »از دوران ریاســت 
جمهوری آقای روحانی من پیگیر این مسأله هستم ولی آقای رییسی که 
منصوب شــدند، پیگیری مان سخت تر شده است. من حتی با صداوسیما 
نیز در زمینه آموزش نقاشی دیواری صحبت کردم چون باید در آینده ها 
کمــال الملک های دیگری نیز داشــته باشــیم. آیندگان مــا نیز نیاز به 

کمال الملک ها دارند.«

تقریباً تمام اساتید قرآنی کشور و عموم قاریان و 
حافظان قرآن مرحوم استاد محمد رضا شهیدی 
را دیده اند و می شناســند و از ایشــان خاطره 
دارند و بسیار کم می شود که استادی اینچنین 
گسترده، طیف وسیعی از آحاد جامعه قرآنی را 

تحت پوشش خود داشته باشد.
در پی ارتحال اســتاد محمد رضا شــهیدی از 
اســاتید برجسته قرآن کشــور، مرتضی نجفی 

قدسی در یادداشتی چنین آورده است:
بسم الله الرحمن الرحیم

مَتْ  ا قَدَّ َ وَلتَْنظُرْ نفَْسٌ مَّ َّذِینَ آمَنُوا اتَّقُوا اللهَّ ُّهَا ال یاَ أیَ
َ خَبِیرٌ بمَِا تعَْمَلُونَ  )ســورة  َ إنَِّ اللهَّ لغَِدٍ وَاتَّقُوا اللهَّ

حشر آیة 1۸(
ای اهل ایمان! از خدا پروا کنید و هر کسی باید 
با تأمل بنگرد که بــرای فردای خود چه چیزی 
پیش فرســتاده است، تقوا پیشه کنید )و بدانید 
که( یقیناً خدا به آنچه انجام می دهید آگاه است.

درگذشت تأسفبار جناب حجت الاسلام محمد 
رضا شهیدی از اســاتید مبرز قرآنی کشورمان 
ضایعه ای برای جامعه قرآنی محسوب می شود.

مرحوم استاد شهیدی قریب پنجاه سال از عمر 
خود را در خدمت قرآن گذرانید، تسلط او بر علوم 
و فنون قرائت و تلاوت قرآن کریم و علم تجوید و 
وقف و ابتداء و همچنین آشنایی او با قرائات قراء 

سبعه و راویان آنها از محسّنات علمی او بود که 
شاید در سطح کشور کمتر از ده نفر این جامعیت 

علمی را در این مباحث داشتند.
مطالعات گســترده استاد شــهیدی در علوم و 
معارف قرآن به حدی بود که هر گاه هر موضوعی 
قرآنی مطرح می شــد او متقن ترین سخنان را 
برای گفتن داشــت و در حقیقت او هر وقت در 
جایی حضور داشت بمنزله صدها جلد کتاب بود! 
اخلاق جذاب و شیرین سخنی او همه را جذب 
می کرد و هیچگاه در پاسخ به سئوالات شاگردان 
و یا متســابقین بی حوصله نمی شــد و با تأنی 
سعی می کرد ضمن پاسخگویی مطالب جدیدی 

به آنها بیاموزد.
تلاش چند ده ســاله استاد شهیدی در ضبط و 
نگهداری تلاوتهای قاریان مصری که شامل بیش 
از 2۰ هزار نوار قرآنی می شد، نشانگر علاقه وافر 
و عاشقانه او به تلاوتهای فاخر قاریان مصری بود 
و البته صرفاً شــنیداری نبــود بلکه بر روی این 

تلاوتها تحلیل و نظر ارائه می کرد.
علاقمندی رهبر معظم انقلاب به استماع تلاوت 

قاریان مصری
 این علاقمندی به پیگیری تلاوت قرآن اساتید 
مصری را در زندگی رهبر معظم انقلاب مخصوصاً 
در اوان جوانــی می بینیم که مقید بودند قرائت 

های اساتید مشهور مصری که معمولاً در مسجد 
رأس الحســین قاهره تلاوت می شد و از رادیو 
مصر مستقیماً پخش می گردید را گوش بدهند.

مرحوم استاد کاظم محمد زاده از قاریان مشهور 
خراســانی برایم نقل کرد که در زمان ریاســت 
جمهوری حضرت آیــت الله خامنه ای )مدظله 
العالــی( روزی نوار تلاوت ســوره های حاقه و 
معارج استاد شحات محمد انور را که تازه تلاوت 
کرده بود برای ایشــان بردم و همانجا نوار را در 
ضبط صوت گذاشتند و محو گوش دادن شدند 
و آنچنان این تلاوت محزون که آیات مربوط به 
قیامت را هم قرائت می کرد در عمق وجود ایشان 
اثر داشت که پیوسته اشک می ریختند تا اینکه 
نوار تمام شــد و دوباره آن را به اول برگردانده و 
از نو مشــغول استماع این قرائت شدند و دوباره 
همین کار را تکرار کردند، یعنی تلاوت سوره های 
حاقه و معارج مرحوم استاد شحات محمد انور را 
چندین بار پیوســته شنیدند و اشک ریختند! و 
واقعاً مرحوم شحات انور هم این آیات را با حزن 
عجیبی تلاوت کرده اســت، البته این حزن در 
اکثر تلاوتهای او پدیدار اســت و یادم هست در 
یک دیدار خصوصی هم که اســتاد شحات انور 
به ملاقات رهبر معظم انقلاب آمده بود، پس از 
تلاوتی که محضر ایشان قرائت کرد، معظم له به 

چند تن از اساتید قرآنی که در آن جلسه بودند 
رو کرده و فرمودند ایشان در درونش یک چیزی 

هست که آیات قرآن را محزون قرائت می کند.
انس با قرائت و تلاوت قرآن بسیار ارزشمند است 
و روح و جان انســان را صیقل می دهد و شاید 
یکی از دلایلی که در روایات سفارش شده است 
که آیات قرآن را با حــزن بخوانید برای همین 
اســت که قلب را خاشــع کند و موجب تزکیه 

نفس شود.
مرحوم استاد شهیدی حافظ کل قرآن بود ولی 
کمتر از او در جایگاه استاد حفظ قرآن استفاده 
می شد به سبب آنکه تسلط ایشان بر علوم و فنون 
قرائت و تلاوت قرآن فوق العاده بود و شــاگردان 
ترجیح می دادند غالباً در این وادی از ایشان بهره 
مند شوند. یکی از کسانی که مخصوصاً در بیست 
ســال اخیر بیشــتر با مرحوم استاد محمد رضا 
شهیدی مأنوس بود استاد شهریار پرهیزگار است 
که امیدوارم همت کنند و خاطراتشان را از این 

استاد برجسته قرآنی بازگویی کنند.
دلبســتگی اســتاد شــهیدی به جناب استاد 
پرهیزگار به حدی بود که هرگاه ایشــان را برای 
جلســه ای و یا برای بحث داوری در مسابقاتی 
دعوت می کردم بلافاصله می پرســیدند استاد 
پرهیزگار هم هستند؟ ! و بعد هم اضافه می کردند 

اگر ایشان هستند من هم می آیم، مخصوصاً در 
این سالهای آخر که کمتر جایی می رفتند امّا اگر 
استاد پرهیزگار دعوتی برای داوری را قبول کرده 
بودند، ایشان هم می آمد، غرض دلبستگی ایشان 
به جناب شهریار پرهیزگار ویژه بود و شاید هم از 

باب قدر زر زرگر شناسد باشد!
تقریباً تمام اساتید قرآنی کشور و عموم قاریان و 
حافظان قرآن مرحوم استاد شهیدی را دیده اند 
و می شناســند و از ایشان خاطره دارند و بسیار 
کم می شود که استادی اینچنین گسترده، طیف 
وســیعی از آحاد جامعة قرآنی را تحت پوشش 
خود داشــته باشــد، البته در مشــهد، تهران و 
اصفهان و بعضی شهرهای دیگر اساتید برجسته 
ای داشته ایم که اثرگذار بوده اند ولی بیشتر در 
منطقه خود شناخته شده بودند که از این میان 
لازم می دانم از مرحوم استاد مهدی شکوهنده از 
اساتید پیشکسوت اصفهانی یاد کنم که شاگردان 
بسیاری را تربیت کردند و همچنین استاد ابراهیم 
مولایی در تهران که بنیان گذار نسلی از قاریان و 

تالیان قرآن در کشور بودند.
مرحوم استاد شکوهنده از علاقه ای که به حضرت 
ثامن الحجج علی ابن موسی الرضا )ع( داشت در 
سال چندین ماه را در مشهد اقامت می کردند، 
مثلًا ماه رمضان ها به مشهد می آمدند و قاریان و 

اساتید قرآنی مشهد هم از ایشان بهره مند بودند 
و یا از مرحوم استاد مولایی کتاب بسیار ارزشمند 
»تهذیب القرائه« در دو جلد در بحث قرائات قراء 
سبعه منتشر شــده است که برای عموم اساتید 

قرآنی بسیار قابل استفاده است. 
ما باید یاد و خاطره همة اساتید قرآنی و خادمان 
بــزرگ قرآن کریم را همیشــه زنــده بداریم و 
قدردان تــلاش ها و زحمات آنــان در پرورش 
اســتعدادهای نوجوانــان و جوانــان و طلاب و 

دانشجویان کشورمان باشیم.
قطعاً حق استاد شــهیدی عزیز که بارها در دار 
القرآن علامه طباطبایی )رض( در جلسات قاریان 
و حافظان قــرآن میزبان او بودیم و ســفرهای 
متعدد قرآنی با او داشتیم با این چند کلام ناقص 

ادا نمی شود.
متأســفانه عارضه ای که در این ســالهای آخر 
برایشان وارد شده بود و غالباً در حال مداوا بودند، 
سرانجام سبب شد تا بطور کلی جامعه قرآنی از 

فیض وجودشان محروم گردد.
آنچــه که باید همه ما پیوســته بــه آن متذکر 
باشیم این است که مســافرانی هستیم در این 
دنیــا و مدت محدودی اقامــت داریم و رهگذار 
ســفر آخرت و جایگاه ابدی خواهیم شد و باید 
رعایت تقوی را همیشــه داشته و در فکر توشه 

ای برای فردای خود باشــیم کــه قطعاً اعمال 
صالح بهترین زاد و توشه برای سفرآخرت است 
و امیدواریم روزی که ندای ارجعی فرا خوانده می 
شود آمادگی این سفر را داشته و یا حتی مشتاق 
آن بوده تا با اهل بیت )ع( و اولیای الهی دیدار و 

ملاقات داشته باشیم.
مرحوم اســتاد شــهیدی بســیار مهربان بود و 
امیدواریم پروردگار متعال هم با مهربانی و لطف 
بیکرانش او را مورد رحمت و لطف خود قرار داده 
و در جایگاه »فی مقعد صدق عند ملیکِ مقتدر« 

قرارش دهد و ما را هم بیامرزد. 
»فَسُــبْحَانَ الَّذِی بیَِدِهِ مَلکَُوتُ کُلِّ شَیْءٍ وَإلِیَْهِ 

ترُْجَعُونَ«
مرتضی نجفی قدسی  

newsrahemardom_ir@
www.newsrahemardom.ir
newsrahemardom@yahoo.com

سازمان آگهی شهرستانها: خیابان سپاه، پلاک 162، طبقه دوم
  

دفتر کرمان: کرمان- ضلع غربی پارک مطهری -کوچه 
شهید مطهری 1۰ - پلاک 2۸ 
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آدرس: خیابان دماوند- ایستگاه ابوریحان - پلاک ۴۰6 - طبقه اول - واحد ۴ 
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شعار ما :
همراه با مردم در راه مردم

 سهشنبه25مرداد1401 
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روابط عمومی و سازمان آگهی ها: 
سید محمد طبایی عقدا                                            ۰۹۱۲۰۲۴۲۳۹۹

صاحبامتیاز:ناصرقدیری
مدیرمسئول:در حال تغییر

دبیرشورایسیاستگذاری:دکتر ابراهیم سلیمی
دبیرسرویسسیاسی:دکتر سلطانعلی عباس زاده نظام آبادی

دبیرسرویساقتصادی:دکتر قربانعلی تنگ شیر
دبیرسرویسبانکوبیمه:دکتر آرمین یکتا

خبرنگارشهرستان:مهدی آقازاده
دبیرسرویساجتماعی:سمیه  زمانی

مدیرهنری:حامد بنائی

 » آگهي تجدید  مناقصه عمومی « » آگهي تجدید  مناقصه عمومی «
» یک مرحله ای« » یک مرحله ای« 

دفتر حقوقی و  قراردادها شرکت آب  فاضلاب استان خراسان جنوبی

اجرای  نظردارد  در  جنوبی  خراسان  استان  وفاضلاب  آب  شرکت 
بیرجند«  در سطح شهر  فاضلاب  انشعاب  نصب 1000رشته  پروژه» 
را از محل اعتبارات جاری و سرمایه ای با مشخصات زیر براساس 
از  شرکت  داخلی  معاملات  نامه  آئین  و  مناقصات  برگزاری  قانون 

طریق مناقصه عمومی واگذار نماید. 
، مبلغ تضمین فرآیند  : 15.710.369.194 ریال  اولیه  برآورد  مبلغ 
که  تضمین هایی  صرفاً  میباشدو  ریال   1.286.000.000 کار:  ارجاع 
 94/9/22 مورخ  هـ   50659 123402/ت  شماره  بخشنامه  براساس 

تنظیم شده باشند، قابل قبول خواهند بود.
گواهینامه  نیاز:  مورد  گواهی  و  رتبه  حداقل   ، 7ماه  اجرا:  مدت 
صلاحیت رتبه 5 در رسته آب  از سازمان مدیریت و برنامه ریزی 

-گواهینامه صلاحیت ایمنی از وزارت کار و امور اجتماعی 
ازکلیه پیمانکاران واجد شرایط که آمادگی لازم جهت اجرای پروژه 
تاریخ  از  مناقصه  اسناد  دریافت  برای  شود  می  دعوت  دارند،  را 
فاضلاب  و  آب  شرکت  سایت  به   1401/05/29 لغایت   1401/05/24
استان خراسان جنوبی www.abfa-khj.ir و یا پایگاه ملی اطلاع 
در  نمایند.  مراجعه   http://iets.mporg.ir مناقصات    رسانی 
صورت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن های 32214735056 

- 8 الی05632214752 تماس حاصل فرمایند.
سه  روز  ظهر   14/30 ساعت  اسناد  ثبت  و  ارسال  مهلت  آخرین   *
روز چهار  پیشنهادات  باشد-زمان گشایش  می  شنبه 1401/06/08 
شرکت  جلسات  اتاق  محل  در  صبح   9 ساعت    1401/06/09 شنبه 
آب و فاضلاب خراسان جنوبی )ساختمان شماره یک( برگزار خواهد 

شد.

تاریخ1401/05/24
شماره 1401-36/2 

صرفه جویی در مصرف آب نیازمند اتحاد ملی است.

آگهی مناقصه عمومی

شناسه آگهی 1364253

سرمقاله


